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LIONS CLUBS INTERNATIONAL, MD 101-SVERIGE 
GUVERNÖRSRÅDET 

 

PROTOKOLL NR 5, 2007-2008 
 
 
 
 
Tid: 2008-02-23/24 
Plats: Scandic Hotell Billingen, Skövde 
 
Beslutande: GRO Kenneth Persson, DG Sven-Arne Wennerberg 101-A, DG Sven-Eric von 

Wachenfeldt-Nilsson 101-B, DG Sören Bjurström 101-GD, DG Tord Berglund 
101-N, DG Lars Hult 101-P, DG Kent Benediktsson 101-S, DG Sören 
Fohlström 101-SM, vDG Magnus Johansson 101-SV under lördagen, DG Per 
Hådell 101-U, DG Gudrun Rytterlund-Nordström 101-VG. 

 
 
§ 79 Mötets öppnande 

GRO Kenneth Persson hälsar alla välkomna och öppnar mötet. 
 
 
§ 80 Val av justeringspersoner 

DG Per Hådell101 U och DG Gudrun Rytterlund-Nordström 101 VG väljs att 
justera protokollet. 

 
 
§ 81 Anmälan om övriga frågor 

§ 98 C Astma & Allergi 
§ 99 D Hjärtstartare 
§ 99 E Insight First 
§ 99 F Gala 
§ 99 G Narkotika sökhund 
§ 99 H Stadgefråga 

 
 
§ 82 Fastställande av ärendelistan 

Med ovanstående ändringar fastställs ärendelistan. 
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§ 83 Ekonomi    Ralph Ahlquist 
Controller Ralph Ahquist började med att upplysa om de traktamentes- och 
reseersättningsregler som gäller för år 2008. 
 
A. Bokslut 06/07 
Controller Ralph Ahlquist redogjorde för bokslutet där numera även 
aktivitetsmedel ingår. Controller Ralph gick igenom resultat- och balansräkning 
samt förslag till vinstdisposition. För driften gällande administrativa kassan kan 
konstateras att resultatet är +351 098 kronor. 
Bokslutet är på cirkulation för underskrift hos GR för att därefter tillställas 
revisorerna och kommer i sin helhet att presenteras i RM-trycket. Controller 
Ralph presenterar. 
 
Beslut: 

1. GR noterar rapporten. 
2. GR föreslår att Riksmötet fastställer resultat- och 

balansräkning. 
3. GR föreslår att Riksmötet antar förslag till vinstdisposition. 

 
B. Innevarande år 
Controller Ralph presenterar utfallet i perioden juli 07 – januari 08 i bilaga 99. 
Projektmedel redovisas under D i bilaga 103. 
 
Beslut: 

4. GR noterar bilaga 99 och lägger den till handlingarna. 
 
C. Budget 08/09 
Controller Ralph presenterar en bilaga med olika förslag på medlemsantalet och 
medlemsavgiften. Detta ger en debatt kring förslagen. Bland annat påpekar 
Bruno Ahlquist att även om intagningen är mindre än föregående år vid samma 
tidpunkt så är tappet mindre vilket gör att man kan känna en försiktig optimism. 
På grund av att Lions Clubs International inte längre bidrar till tjänsten för 
supplyförsäljning föreslås att avgiften höjs. 
 
Beslut: 

5. GR föreslår RM att anta förslag till rambudget. 
6. GR föreslår att Riksmötet beslutar att höja avgiften med 25.- 

för kommande verksamhetsår. 
7. GR beslutar att budgetförslag II föredras riksmötet och att 

ytterligare 30 000 kronor läggs på övriga kostnader ur 
föreslaget resultat. 

 
D. Projektmedel 
Projektstatus per 2008-01-31 visas av Controller Ralph. 
 
Beslut: 

8. GR noterar rapporten bilaga 103 och lägger den till 
handlingarna. 
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E. Placeringskommittén 
Kommittén har placerat pengarna enligt följande: 
2 000 000, specialinlåning hos S|E|B till 4,30% med förfall 27 februari 2008. 
1 000 000, företagscertifikat utgivet av Volvofinans AB till 4,56% med förfall  
29 februari 2008. 
1 000 000, företagscertifikat utgivet av Sandvik AB till 4,48% med förfall  
1 mars 2008. 
1 500 000, specialinlåning hos S|E|B till 4,11% med förfall den 1 april 2008. 
500 000, specialinlåning hos S|E|B till 4,41% med förfall den 20 maj 2008. 
1 000 000, företagscertifikat Holmen AB till 4,48% med förfall 19 juni 2008. 
 
GRO och GR framför sitt varma tack till placeringskommittén för deras fina 
arbete. 
 
F. Eldsjäls avkastning 
Eldsjäl delar ut 2 % i extra avkastning årligen till dem som har medel i Eldsjäl. 
Utdelningen har inte meddelats oss inför mötet men beräknas komma inom kort. 
 
Beslut: 

9. GR beslutar att årets utdelning från Eldsjäl skall tillfalla SFII. 
 
 
§ 84 Kommittérapporter   Bengt-Arne Bengtsson 

A. Framtid. Utveckling Utbildning 
Ordförande för FUU, Bengt-Arne Bengtsson lämnade en muntlig rapport som 
sedermera kommer att biläggas protokollet, se bilaga 107  
Bengt-Arne berättar om bakgrunden till uppdraget. Bengt-Arne redogör för de 
sex remissvar som kommit tillbaka från distrikten i dagsläget. En 
sammanställning kommer att göras som sedan blir underlag för den enkätrunda 
som skall gå ut till klubbarna inför eventuellt beslut på riksmötet 2009. 
Diskussion om hur stora arbetsgrupperna skall vara för kommande arbete. 
 
Bengt-Arne Bengtsson kommer nu att skicka ansökan om medel från Lions 
Clubs International inför arbetet med enkäten. 
 
Beslut: 

1. GR noterar den muntliga rapporten. 
2. GR beslutar att enkäten skall föreläggas GR i augusti för 

godkännande innan den skickas ut. 
3. GR ger FUU själva i uppdrag att formera arbetsgruppen 

utseende och storlek för det kommande arbetet 
 
 
B. Hjälpverksamheten   Lennart Ahrnlund 
IRD Lennart Ahrnlund visar bilaga 59 med organisationsschema som han 
önskar se i Handboken. GR konstaterar att översyn bör göras över hela schemat 
och inte bara för kommittén för Hjälpverksamhet. 
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Beslut: 
1. GR beslutar att ge AU i uppdrag att se över schemat i 

Handboken. 
 
IRD Lennart redogjorde för beslut i Katastrofberedskapen enligt bilaga 61 och 
vill ha GR:s beslut om nya inköp av tält med anledning av jordbävningen i 
Kirgizystan. 
 
Beslut: 

2. GR beslutar att medel till inköp av nya tält tas ur 
Katastrofberedskapen. 

 
Christer Fäldt gör en noggrann redogörelse av NSR-projektet Restaurangskolan. 
Bilaga 62 talar i korthet om avsikten med projektet. 
NSR-projektet avser att färdigställa byggnaden för restaurangskolan. Det finns 
ett Electrolux kök som kan användas. När huset är klart är NSR-projektet 
avslutat. Projektlängd följer NSR:s regler och är 2007-2009. 
 
Christer påpekar att Lions projekt Framtid Rumänien (skolan) avslutades för 
lions del 2000. Därefter har de klubbar som frivilligt velat stödja skolan kunnat 
göra det. Stiftelsen Casa Minunata (tidigare Spiranta) drivs inte av Lions utan av 
andra intressenter. Stiftelsen står för driften för skolan. 
Skolan består idag av en förskola för yngre barn där ett par barn är 
funktionshindrade. Det är svårt att nå yngre funktionshindrade barn. 
I särskolan är barnen äldre och alla är funktionshindrade. 
 
Det har kommit ett brev, bilaga 102, ställt till GR från LC Gamleby-Överum. 
Brevet är besvarat av Christer i bilaga 86. 
 
Vad det gäller övrig finansiering av projektet se GR:s förslag 3 till riksmötet. 
 
Det påpekas att det är lämpligt att MD 101:s Plus- och bankgiro används för 
eventuella insättningar av medel till Restaurangskolan. 
 
Beslut: 

3. GR ger DG Sören Fohlström i uppdrag att tacka brevskrivaren 
för initiativet och frågorna. 

4. GR noterar bilagorna 86 och 102 och lägger dem till 
handlingarna. 

5. GR beslutar att föreslå Riksmötet ett uttag ur Pengapåsen med 
1 miljon kronor, se § 88, förslag 3. 

6. GR beslutar att alla medel gällande Restaurangskolan skall gå 
till MD 101:s Plus- eller bankgiro. 

 
Bengt Almquist föredrog bilaga 64 angående lägesrapport från Handikapp. 
 
Beslut: 

7. GR noterar bilaga 64 och lägger den till handlingarna. 
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Börje Jonsson har i bilaga 94 och 95 beskrivit farhågor om arbetsbelastning i 
kommittén för Hjälpverksamheten. IRD Lennart och Bengt A delar inte Börjes 
farhågor vilket de svarat. Svaret kommer som bilaga till protokollet. 
 
Beslut: 

8. Svar på skrivning enligt bilaga 94 och 95 skall biläggas dagens 
protokoll. 

9. GR noterar bilaga 94 och 95 och lägger dem till handlingarna. 
 
IRD Lennart A informerar om skrivelse i bilaga 70 sidan 1 med ett antal frågor 
gällande Världens barn. Frågorna lämnas till AU. 
 
Dessutom informerade IRD Lennart om bilaga 70 sidan 2 om Radiohjälpen-
Lions Projekt Morogoro, Kampen mot blindhet och Utbyggnad eftervårds-
ögonkirugklinik i Morogoro. Bilaga 70 sidan 3 talar om trakomscreening, 
synundersökning och glasögonutdelning. 
 
Beslut: 

10. GR beslutar att ge AU i uppdrag att besvara frågorna i bilaga 
70:1. 

11. GR noterar bilagorna 70:2-3 och lägger dem till handlingarna. 
 
IRD Lennart berättar om brev från chefsläkare Lidia Rönnholm och 
Borgmästare Ivan Nesterov om ansökan om medel till hängrännor enligt bilaga 
70 sidan 4. 
 
Beslut: 

12. GR beslutar att bistå med 40000.- till hängrännor ur Projekt 
Novozybkov under förutsättning att de klarar resten av 
finansieringen själva. 

 
Reino Wikström berättade kortfattat om Bring Quality to Life och lagret i 
Kristinehamn. 
Finn Bangsgaard delger funderingar om att det finns behov av att fördubbla 
lagret av vinter-, sommar, tropik- och ökentält för att kunna vara beredd om det 
kommer täta ansökningar om hjälp till Räddningsverket. Räddningsverket 
önskar också kunna skicka med två lions på uppdrag i samband med 
tältuppsättning. Verket ser mycket väl på samarbetet då de inser vilket nätverk 
lions utgör. När lions åker med står Räddningsverket för alla kostnader i 
samband med insatsen. 
 
Ansökan har gått från Bring Quality to Life till Lions Clubs International 
Foundation för inköp av tält. 
 
Beslut: 

13. GR noterar den muntliga rapporten. 
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C. Ungdomsverksamheten  Vivianne Eriksson 
BYED Vivianne Eriksson informerar i bilaga 87 om hela verksamheten, såväl 
ungdomsutbytet, LEO och Narkotika. 
Vivianne Eriksson drog tillbaka förslag om medel till Oskarshamnslägret. 
 
Heinz Ondrejka påminde om Konungens Jubileumsfond och uppmanar att lions 
söker medel ur fonden. 
 
Beslut: 

1. GR noterar rapporterna enligt bilagorna 87 lägger den till 
handlingarna. 

 
 

§ 85 IT    K-A Svensson 
Ingen av ledamöterna i IT-kommittén kunde närvara. GRO ville i protokollet 
framföra sitt tack för deras engagerade arbete. 
Till dagens möte hade bilaga 83 och 84 inkommit med beskrivning av läget. 
 
Beslut: 

1. GR beslutar att ge AU i uppdrag att arbeta med frågorna enligt 
bilagorna och återkomma med förslag till GR. 

2. GR noterar bilaga 83 och 84 och lägger dem till handlingarna. 
 
 
§ 86 Rapport från riksvalnämnden  Åke Lind 

PDG Åke Lind redovisade alla inkomna nomineringar under lördagen. 
Se bilaga108  
PDG Åke redovisade Riksvalnämndens förord beträffande befattningshavare 
som skall väljas av Riksmötet. 
RVN har efter inkomna offerter från revisionsbolag beslutat förorda Adrian & 
Partners som revisionsbolag för tiden 2008-2011. 
RVN förordar Kalmar som Riksmötesarrangör 2011. 
PDG Åke redogjorde för nominering av MDLDC som GR skall välja genom 
fyllnadsval på ett år. RVN förordar IPCC Finn Bangsgaard. Val sker på söndag. 
 
Beslut: 

1. GR väljer genom sluten omröstning Finn Bangsgaard med 
rösterna 6 – 2 till MDLDC för tiden 2008-09. Två distrikt var 
ej närvarande. 

 
 
§ 87 Motioner 

Bil 71 
1. Motion från LC Haninge/Jordbro, Nynäshamn, Sorunda/Ösmo, Saltsjöbaden, 
Trollbäcken/Aurora, Tyresö, Västerhaninge, Älta och Österhaninge angående 
kommunikation om bidrag till projekt. 
Motionärerna föreslår genom sin motion att en modell för kommunikation om 
klubbarnas bidrag till nationella och internationella projekt görs genom enkäter på nätet. 
Distrikt 101A tillstyrker motionens två första att satser men delar inte motionärernas 
slutsatser av de tre sista att-satserna. 
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Guvernörsrådet delar motionärens intentioner att informationen kan förtydligas gällande 
projekt under projekttiden från idé till genomförande och avslutning. Multipeldistriktets 
IRD samt distriktens IRC är kanalen ut till klubbarna och kan utveckla hur 
informationen delges lions i Sverige. Lions hemsida är en källa till information och kan 
naturligtvis förbättras eftersom alltfler klubbar använder sig av nätet i sin 
informationssökning. 
 
Arbetet med enkäter via webben kan ingå i kommande IT-arbete. 
 
Guvernörsrådet förslår att Riksmötet bifaller de två första att-satserna och ger GR 
i uppdrag att göra en informationsmodell angående status på projekt från idé till 
avslutning. 
Guvernörsrådet föreslår att Riksmötet avslår de tre sista att-satserna angående 
enkäter på nätet. 
 
Bil 72 
2. Motion från LC Hindås, Orust, Munkedal och Skövde angående dels röstning 
via nätet och dels kostnadsfördelning mellan klubbar för talesperson på Riksmötet. 
Motionärer vill att Guvernörsrådet tillsätter en kommitté som utreder möjligheten för 
röstning via nät och telefon samt att utarbeta ett förslag på hur kostnadsfördelning bör 
göras mellan klubbar som sänder gemensamma talespersoner till ett riksmöte. 
Distrikt 101VG tillstyrker motionen. 
 
Guvernörsrådet ser gärna en utveckling av formerna för deltagande på Riksmötet. Vad 
det gäller röstning kräver bra beslut fullödig information. Det är därför viktigt att de 
röstande också får ta del av de argument och den diskussion som föregår röstningen. Det 
är viktigt att utreda förutsättningarna och lämpligheten av att kunna rösta enligt 
förslaget. 
 
Det är inte möjligt att låta en talesperson i dagsläget rösta för flera klubbar. Om klubbar 
vill sända en person som verbalt företräder dem kan klubbarna själva enkelt göra en 
kostnadsfördelning. 
 
Guvernörsrådet föreslår att Riksmötet bifaller första att-satsen och ger 
guvernörsrådet i uppdrag att utreda förutsättningarna för röstning via Internet 
och/eller telefon. 
Guvernörsrådet föreslår att Riksmötet avslår andra att-sats angående talesperson. 
 
Bil 73 
3. Motion från LC Borås/Ullsaxen angående ändring av §24, Arbetsordningen för 
MD 101. 
Motionären upplever en onödig byråkratisering att motioner från klubbar lämnas till 
distrikten för yttrande och föreslår dessutom att tiden utsträcks till 31 december för 
inlämnade direkt till MD:s kontor. 
Distrikt 101VG tillstyrker motionen. 
 
Guvernörsrådet får motionerna ställda till sig men vill inhämta distriktsrådens yttrande i 
samband med eget yttrande. Att motionerna skickas på remiss till distriktsråden eller 
kommittéer eller arbetsgrupper för yttrande fråntar inte klubbarnas ställning av att ha 
makten över motionsinstrumentet. 
 
Guvernörsrådet föreslår att Riksmötet avslår motionen. 
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Bil 74 
4. Motion från LC Borås/Ullsaxen angående översyn av stadgar och arbetsordning 
avseende omorderna/förlegade begrepp. 
Motionärens vill att guvernörsrådet tillsätter en arbetsgrupp som får i uppdrag att göra 
en översyn av arbetsordning och stadgar avseende omoderna och förlegade begrepp. 
Distrikt 101VG tillstyrker motionen. 
 
Guvernörsrådet menar att en ändring av vedertagna beteckningar kan få komplikationer 
i olika sammanhang eftersom beteckningarna är vedertagna internationellt. 
De olika medlemskapen fyller alla sina funktioner med syfte att behålla medlemmar 
med olika förutsättningar. Det krävs beslut på ett Convention för att ändra 
medlemsformerna och är därmed inte en fråga för Riksmötet. 
Stadgesekreteraren har dessutom i uppdrag att se över stadgar och arbetsordning och 
lägga fram förslag. 
 
Guvernörsrådet föreslår, eftersom arbetet är på gång, att Riksmötet avslår 
motionen . 
 
Bil 75 
5. Motion från LC Skellefteå om profilprogram för hemsidor, brevpapper, 
protokoll mm. 
Motionären vill värna om lions varumärke genom att mallar skall göras i syfte att få en 
enhetlig profil gällande lions i Sverige. 
Distrikt 101 P tillstyrker motionen. 
 
Guvernörsrådet är medvetet om avsaknaden av enhetlighet och föreslår att en utredning 
görs som utmynnar i ett förslag. 
 
Guvernörsrådet föreslår att Riksmötet bifaller motionen och ger guvernörsrådet i 
uppdrag att ta fram förslag. 
 
Bil 76 
6. Motion från LC Skellefteå angående att förtroendevald revisor samt suppleant 
inte skall väljas. 
Motionären menar att eftersom en auktoriserad revisor de facto reviderar både bokföring 
såväl som förvaltning behövs ingen förtroendevald revisor. 
Distrikt 101 P anser att en förtroendevald revisor inte skall utföra den auktoriserade 
revisorns uppgifter och att den revision som sker av den auktoriserade revisorn räcker. 
Dock vill distriktsrådet att den förtroendevalda revisorn kvarstår för medlemmarnas 
insyn och ägnar sig åt granskning av planeringar, måluppfyllelse och användandet av 
insamlade medel. Distriktsrådet tillstyrker motionen. 
 
Guvernörsrådet anser att det är viktigt att en förtroendevald revisor med god 
lionskunskap kan delta i förvaltningsrevisionen. Hur och vem som reviderar vad är upp 
till revisionen att avgöra. 
 
Guvernörsrådet föreslår att Riksmötet avslår motionen. 
 
Bil 77 
7. Motion från LC Arboga angående tvåårigt mandat för guvernörsrådet. 
Motionären förespråkar att Distriktsguvernörerna väljs på två år och att de skiftar fem i 
taget samt att de fem som börjar sitt år åker till Convention. 
Distrikt 101 B avstyrker motionen med hänvisning till den utredning som görs på MD-
nivå av arbetsgruppen för organisation. 
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Guvernörsrådet hänvisar till den utredning som är på gång och vars förslag är på remiss 
under våren -08 för att eventuellt kunna bli förslag till Riksmötet 2009. 
I dagsläget strider förslaget mot de internationella stadgarna. 
 
Guvernörsrådet föreslår att Riksmötet avslår motionen. 
 
Bil 78 
Interpellation från LC Arboga gällande policy för resor, hotell etc till Convention 
Motionären är bekymrad över den internationella avgiften storlek och vill därför veta 
vad som gäller för före detta internationella presidenter och directorer ersättningar. 
Distrikt 101 B tillstyrker motionen. 
 
Guvernörsrådet anser inte att LC Arboga har inkommit med en motion utan att 
utformningen mer är att likna vid en interpellation. Frågorna skall besvaras i andra 
sammanhang. GR beslutar ge GRO i uppdrag att svara LC Arboga. Dessutom skall ånyo 
artikeln ”Vart tar våra medlemsavgifter vägen?” av IPCC Annette Eiserman-Wikström 
publiceras i reviderat skick. 
 
Bil 79 
8. Motion från LC Arboga med förslag om namnbyte på namnet Narkotika i MD 
101:s organisation. 
Motionären vill ändra namnet Narkotika till Antidrogarbete eller Kampen mot droger på 
multipeldistriktsnivå samt att distrikten rekommenderas göra sammaledes. 
Distrikt 101 B tillstyrker motionen. 
 
Guvernörsrådet tycker att namnet ”Kampen mot droger” är tidsenligt i synnerhet som 
det nu under några år varit huvudrubrik i verksamhetsplanen. 
 
Guvernörsrådet föreslår att Riksmötet bifaller motionen och föreslår därmed att 
”Narkotika” byts ut till ”Kampen mot droger”. 
 
Bil 80 
9. Motion från LC Uppvidinge angående en ny medlemsform för yngre 
medlemmar. 
Motionären föreslår en form medlemmar mellan 18-25 som kallas Lionsaspiranter och 
som betalar halv avgift. 
Distrikt 101 SM tillstyrker motionen. 
 
Guvernörsrådet anser att det redan finns medlemsformer för åldersgruppen. 
 
Guvernörsrådet föreslår att Riksmötet avslår motionen. 
 
Bil 81 
10. Motion från LC Vetlanda angående antalet motioner per klubb. 
Motionären föreslår att klubbarna får 2 stycken motioner per klubb att utnyttja till ett 
och samma Riksmöte. 
Distrikt 101 SM tillstyrker motionen. 
 
Guvernörsrådet menar att det inskränker demokratin och att det synnerligen sällan 
inträffar att en klubb skickar flera motioner. 
 
Guvernörsrådet föreslår att Riksmötet avslår motionen. 
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Bil 82 
Motion från LC Gävle Norra angående uppvaktning av regeringen om deltagande 
som NGO:s i domstolar som nämndemän. 
Motionären föreslår att Sveriges lions som en av många NGO:s (non guvernement 
organisation) skall uppvakta regeringen med frågan om nominering av nämndemän till 
domstolar. 
Distrikt 101 GD tillstyrker motionen. 
 
Guvernörsrådet behandlar inte motionen då den inkommit för sent. Däremot lägger 
guvernörsrådet ett förslag i frågan. 
 
Bil 104 
11. Motion från LC Vansbro angående en fond för hemlösa uteliggare. 
Motionären vill att en fond instiftas till förmån för hemlösa uteliggare där alla 
ideella föreningar som ställer upp för de hemlösa kan söka medel. 
Distrikt 101 GD avstyrker motionen. 
 
Guvernörsrådet menar att många ideella föreningar har kanaler ut till det sociala 
arbetet och att det inte behöver gå via lions. 
 
Guvernörsrådet föreslår att Riksmötet avslår motionen. 

 
 
§88 Förslag 

A. Till Riksmötet 
 
1. Förslag om medel till Katastrofberedskapen 
 
Beslut:  

1. GR tillstyrker förslaget 100 kronor i enlighet med bilaga 96. 
 
2. Förslag om medel till NSR 
 
Beslut: 

2. GR tillstyrker förslaget om 15 kronor i enlighet med bilaga 97. 
 
3. Förslag om medel ur Pengapåsen - Restaurangskolan 
 
Beslut: 

3. GR tillstyrker efter omröstning förslaget om 1 000 000 kronor i 
enlighet med bilaga 60. 

 
4. Förslag om medel ur Pengapåsen - SFII 
 
Beslut: 

4. GR avstyrker förslaget i enlighet med bilaga 60. 
 
5. Förslag om medel ur Pengapåsen – Lions Quest 
 
Beslut: 

5. GR tillstyrker AU:s förslag om  83 000 kronor för utbildning av 
säljare av Lions Quest utbildning.  
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6. Förslag om medel till LEO-verksamheten 
 
Beslut: 

6. GR tillstyrker AU:s förslag om 10 kronor. 
 
7. Förslag om stadgeändring för Kommittén för ungdomsverksamheten 
 
Beslut: 

7. GR avstyrker förslaget i enlighet med bilaga 90, men beslutar att 
en person kan adjungeras till kommittén inom rambudgeten för 
kommittén. 

 
8. Förslag om arbetsordning för Pengapåsen 
 
Beslut: 

8. GR tillstyrker förslaget i enlighet med bilaga 66. 
 
9. Förslag från Handikappfonden 
 
Beslut: 

9. GR tillstyrker förslaget i enlighet med bilaga 63. 
 
10. Förslag om profilprogram för Världens barn 2008 
 
Beslut: 

10. GR avstyrker förslag nr 1 i enlighet med bilaga 68 som istället 
kommer som en rapport. 
Guvernörsrådet tillstyrker förslag 2 i enlighet med bilaga 68 och 
69 och föreslår att lions stannar kvar i Morogoro samt att projektet 
utvidgas mot mödrahälsovård. 

 
11. Förslag om medel till Pengapåsen 
 
Beslut: 

11. GR tillstyrker förslaget om 50 kronor i enlighet med 
bilaga 98. 

 
12. Förslag om medel till Orkester Norden 
 
Beslut: 

12. GR tillstyrker förslaget om 10 kronor i enlighet med 
bilaga 101. 
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13. Förslag om medel till utvärdering av Lions Quest 
Myndigheten för skolutveckling har på regeringens uppdrag föreslagit sex 
program mot mobbning, som på statens bekostnad skall bli föremål för 
vetenskaplig utvärdering. Lions Quest, som är ett bredare program än enbart 
mobbningsförebyggande, har hittills inte lyckats komma med bland de program 
som regeringen bekostar utvärdering av. Bedömning görs att utvärderingen kan 
bli nödvändig under kommande verksamhetsår utan stöd av regeringens 
finansiering. MD 101 måste i så fall finansiera utvärderingen av Lions Quest. 
 
Beslut: 

13. GR föreslår att Riksmötet beslutar att rekommendera 
klubbarna att betala 100 kronor per medlem till MD 101 om 
utvärderingen inte finansieras av regeringen. 

 
14.  Förslag om NGO:s skall kunna nominera nämndemän 
Lions officiella svenska motto är ”För samhällsansvar och livskvalitet”. Genom 
att föreslå att nämndemän även skall kunna nomineras av frivilligorganisationer 
visar Lions ett engagemang enligt mottot. 
 

14. GR föreslår att Riksmötet uppdrar åt GR att uppvakta 
regeringen med förslag att även i Sverige verkande 
välrenommerade NGOs skall kunna nominera nämndemän i 
domstol samt att uppvaktningen stöds av pressmeddelande och 
debattartiklar från Lions MD 101. 

 
15. Förslag om ändring av § 1, anpassning till de internationella stadgarna 
Tauno Mustonen påtalar att reglerna för nationella stadgar föreskriver att dessa 
inte i sak får avvika från de internationella stadgarna. 
 
Beslut: 

15. GR föreslår Riksmötet att besluta om följande anpassning till 
de internationella stadgarna av del av § 1 i stadgarna för 
Multipeldistrikt 101 Sverige: ”Lions är en politisk och religiöst 

obunden organisation och lionmöten skall vara forum för öppen 
diskussion av frågor av allmänt intresse utan inblandning av 

partipolitik eller religiösa särintressen.” 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------- 
Övriga beslut: 
Med anledning av att förslag 5 diskuterades skall beslut även göras gällande 
medel som står under projekt ”Narkotika”. Förslaget skall ej till riksmötet utan 
tas av GR. 
 
Beslut: 

16. GR beslutar att 67 000 kronor flyttas från ”Narkotika” till 
utbildning av säljare av Lions Quest. 
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§ 89 Röda Fjädern 2009  Annette Eiserman-Wikström 
IPCC Annette Eiserman-Wikström redovisade kort om framtagning av 
avtalsförslag. Både Lions och Hjärnfonden arbetar med målsättningen att avtalet 
skall ligga färdigt till GR vid riksmötet. 
DG Sven-Arne berättar om kontakt tagen av Robert Bronett för ett samarbete i 
någon form. 
 
Beslut: 

1. GR noterar rapport bil 91 och beslutar lägga fram den som 
rapport till riksmötet. 

 
Mötet ajourneras för dagen och återupptas på söndag morgon. 

 
§ 90 Rapport från SFII   Björn Wahlenius 

ID Jan-Åke Åkerlund visade en CD med före detta president Carter som talade 
om SFII. 
PCC Björn Wahlenius redogjorde för läget i Sverige och för bilaga 85. Alla 
medel som skall skickas in måste vara inskickade i god tid före Riksmötet. 
PCC Björn lovade att komma med nya siffror, vilket biläggs protokollet i bilaga 
106. Siffrorna i bilaga 106 kommer att läggas i Barometern. 
 
PCC Björn uppmanar klubbarna att höra av sig om de har för avsikt att göra 
utfästelser om framtida MJF. PCC Björn har blanketter. 
 
PCC Björn uppmanar alla DG att aktivt delta tillsammans med sina SFII-
ansvariga i distrikten för att få en positiv avslutning av SFII. 
 
GRO Kenneth meddelar det glada beskedet att han får audiens hos Hans 
Majestät Konung Carl XVI Gustav med anledning av att Sveriges lions firar 60 
år samt att lions har nöjet att tilldela Konungen en MJF riktad till SFII. 
 
Beslut: 

1. GR noterar rapport bil 85 och lägger den till handlingarna 
 
 
§ 91 Varumärkeskampanjen   Bruno Ahlquist 

PID Bruno Ahlquist redogör för varumärkeskampanjen. PID Bruno uppmanar 
distrikten och klubbarna att gå utmed det frågeformulär som finns tillhanda hos 
Maud. Enkäten måste ut under en given tidsperiod så att återrapporteringen kan 
ske till medlemmarna. 
Annonserna finns på nätet. Vi har nöjet att få annonsera med Jimmy Carter som 
gett sitt tillstånd till detta. 
 
Beslut: 

1. GR noterar bilaga 93 och lägger den till handlingarna. 
 
 
§ 92 NSR Lidingö 2008   Kenneth Persson 

GRO Kenneth redogjorde helt kort för NSR i Lidingö. 
NSR AU:s ledamot Kjell har skickat mail innehållande frågor kring NSR:s 
framtid. GRO Kenneth uppmanar oss att besvara frågorna. 
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§ 93 Europa Forum Cannes   P O Damberg 
vGRO P O informerar om EF som hålls 1-4 oktober 2008 i Cannes. 
Beslut om deltagande sker på guvernörsrådets möte i Uppsala. 

 
 
§ 94 Verksamhetsplan 2008-2009  P O Damberg 

vGRO P O Damberg redogör för verksamhetsplanen 08-09 enligt bilaga 57. 
 
Beslut: 

1. GR beslutar att lägga fram verksamhetsplanen till riksmötet i 
enlighet med bilaga 57. 

 
 
§ 95 Kontoret    Jan Demuth 

Kontorschef Jan Demuth var förhindrad att delta på grund av sjukdom. 
 
Controller Ralph redovisar det arbete som måste ske dels på grund av 
förändringen av supply försäljningen och dels av de behov som IT aviserar av 
personella resurser. 
 
Kenneth visar en snygg mörkblå jacka med litet märke framtill för 335 kronor 
inklusive moms men exklusive frakt. Jackan kan fås med ryggtryck för några 
tiotals kronor till. 
 
Beslut: 

1. GR beslutar att ge PID Heinz Ondrejka i uppdrag att se över 
effekten av att supply försäljningen förändras, samt att vara 
behjälplig i förhandlingar med LCI. 

 
 
§ 96 The Lion    Maud Nordell 

Redaktör Maud Nordell redogör för tidningen som kommer ut som planerat. Ny 
annonsackvisitör har börjat jobba med annonser. Detta sker helt på 
provisionsbasis. 
 
Maud har varit i kontakt med en tidning vid namn Connoisseur som vi ha viss 
satsning inom den ideella sektorn. Vi kan få delta på deras klubbsida med vårt 
90-konto. 
 
ID Jan-Åke har ordnat med en ”grant” på USD 10 000.- som kan användas till 
reklam. Jan-Åke passar på att påtala vikten av att ha rätt personer i distrikten för 
PR-verksamheten. 
 
DG Kenth berättar att tidningen Allas hade annons med ”Plåsterpojken” på en 
halvsida utan kostnad. 
 
Beslut: 

1. GR noterar de muntliga rapporterna. 
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§ 97 Världens barn   Maud Nordell 
Controller Ralph och Maud redogjorde för hanteringen av insamlingsbössorna. 
Controller Ralph informerade om att Lions del av insamlingsresultatet till 
Världens Barn blir 2 947 767 kronor. Maud Nordell redovisade bakgrunden till 
de kostnader som uppkommit genom bl.a. inköp av insamlingsbössor. Det 
administrativa bidrag som kan utnyttjas täcker inte kostnaderna utan ett 
underskott kommer att uppstå. 
 
Beslut: 

1. GR beslutar ge AU i uppdrag att gå igenom hanteringen samt 
se över delegationen och återrapportera på nästa 
guvernörsrådsmöte i maj. 

 
 
§ 98 Övriga rapporter 

A. Rapport från Katastrofberedskapen 06/07 Annette E-W 
IPCC Annette redogjorde kort om besluten gällande 06/07. 
 
Beslut: 

1. GR beslutar att lägga fram rapport bil 58 till riksmötet. 
 
B. Stiftelsen Lions Forskningsfond för åldersrelaterade sjukdomar – 
Årsredovisning 2006-2007  Urban Möller 
PDG Urban Möller redogjorde för fondens årsredovisning enligt bilaga 67. 
Dessutom kommer protokollet biläggas med bilaga 105. 
 
GRO Kenneth tackar för arbetet som gjorts över åren. 
 
Beslut: 

1. GR noterar bilaga 67 samt den muntliga rapporten. 
 
C. Astma och Allergiförbundets Forskningsfond. 
Skriftlig rapport enligt bilaga 65. Notera dock att gåva är på 3,5 miljoner kronor. 
 
Beslut: 

1. GR noterar bilaga 65 och lägger den till handlingarna. 
 
 
§ 99 Övriga frågor 

A. Convention Bangkok 
Cynthia Lo har mailat ut till alla klubbar med en power point presentation 
angående Convention i Bangkok. 
 
DG Sven-Arne vill att en arbetsgrupp skall syssla med upphandlingen. GR har 
dock gett AU i uppdrag att göra upphandling vilket nu har skett. Information i 
övrigt finns att få på nätet. 
 
Beslut: 

1. GR noterar den muntliga informationen. 
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B. RM i Uppsala 
Vi får besök av vice president Eberhard J Wirfs. I övrigt pågår arbetet för fullt. 
 
C. Information om Nordstá-veckan 
Veckan pågår för 8:e året och i år har vi glädjen att få dela ut medel till 
forskning, tält och annat med hjälp av Västra Götalands nytillträdde 
landshövding Lars Bäckström.  
 
Montrarna finns att mot deposition och en lägre hyra att tillgå för övriga landet. 
Distrikt 101 VG inte bara pratar PR – de gör PR. 
Värdet på sponsrat material i monter inklusive monterplats torde uppgå till ca 
200 000 kronor. 
 
D. Hjärtstartare 
DG Kenth redogör i korthet för en Hjärtstartare – en portabel apparat som kan 
rädda liv. 
 
Beslut: 

2. GR beslutar att DG Kenth kan skicka information till 
respektive distrikt. 

 
E. Insight First 
ID Jan-Åke påminner om motion som antogs i Jönköping om att ställa sig 
positiv till Insight First. Det går att bjuda in Guy Heyden till distrikten för 
information om Insight First. Guy H kommer att informera Service & Activities 
på mötet i Wien. Och kommer dessutom att utan kostnad ha 5 informations-
kvällar för högskolan i Skövde. 
 
F. Gala med anledning av lions 60 år 
DG Sven-Arne informerar om gala söndagen den 18 maj klockan 16.00-19.00. 
Programmet är spännande och lockar till deltagande. Inbjudan kommer att gå ut 
till landets klubbar. 
 
G. Narkotikasökhund 
Med anledning av omorganisation av tullens arbete har brev sänts till Tullverket 
samt ett antal artiklar publicerats i diverse tidningar. 
Omorganisationen syftar till att stärka kärnverksamheten, få nya arbetsmetoder, 
koncentrera verksamheten, förbättra och effektivera uppbördshanteringen och 
förebyggande verksamhet, samverka inom myndigheten samt få en budget i 
balans. 
Vår oro gäller de hundar vi har skänkt eller kommer att skänka. Inget svar om 
dessa kunde ges idag. 
 
H. Stadgefråga   Tauno Mustonen 
Se förslag 15. 

 
 
§ 100 Nästa möte GR 6, Uppsala 16 o 18 maj 

GRO Kenneth hälsar oss välkomna till nästa möte med start 16 maj i Uppsala. 
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§ 101 Avslutning 
GRO Annette tackade GRO Kenneth för ett väl genomfört möte med en varm 
applåd som deltagarna instämde i. 

 
 
 
 
 

Annette Eiserman-Wikström Kenneth Persson 
IPGRO GRO 

 
 
 
 

Justeras: 
 
 
 
 

Per Hådell  Gudrun Rytterlund-Nordström 
DG 101-U  DG 101-VG 
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MOTION NR 3 


 


Lions Club Borås Ullsaxen 
Till Guvernörsrådet  


MD 101  
Stockholm 


 
 
 
Motion till Riksmötet 2008 ang ändring av §24, Arbetsordningen för MD 101 
 
Bakgrund 
I alla sammanhang poängteras att klubbarna är Lions ryggrad och att det är där all verksamhet bedrivs 
och att det är klubbarna som har "makten" i Lions. Detta återspeglar sig ju bl.a. i att det är klubbarnas 
delegater som har beslutsrätten vid distriktsoch riksmöten och att klubbarna fattar beslut om vilka 
aktiviteter man vill genomföra och till vad insamlade medel skall användas. 
Då det gäller att påverka riksmötet med motioner, anses dock inte klubbarna ha rätt att sända sina 
förslag direkt till Guvernörsrådet för vidarebefordran till riksmötet, utan här skall en mellaninstans - 
distriktsrådet - yttra sig över motionen. Detta kan inte anses vara förenligt med klubbarnas ställning, 
som den i övrigt framgår av stadgar och arbetsordningar. Denna ordning medför en onödig 
byråkratisering av motionsbehandlingen och framtvingar en tidigareläggning av motionsinlämnandet 
med minst två månader. 
 
LC Borås/Ullsaxen föreslår därför riksmötet besluta 
 
att §24, första och andra stycket, Arbetsordningen för MD101 ändras till följande lydelse: 


Motion till Riksmöte skall adresseras till Guvernörsrådet och vara MD-kontoret tillhanda senast 
den 31 december året före Riksmötet. 
 
Guvernörsrådet skall yttra sig över inkomna motioner. Under mars månad skall inkomna motioner 
tillsammans med Guvernörsrådets yttrande göras tillgängliga för klubbarna på lämpligt sätt. 
 
 
Enligt uppdrag 


Bertil Tunje President 
LC Borås/Ullsaxen 
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MOTION NR 4 


 
 
 
 


Lions Club Borås Ullsaxen 
 


Till 
Guvernörsrådet  


MD 101 Stockholm 
 


 


 


Motion till Riksmötet 2008 ang översyn av stadgar och arbetsordningar på 
klubb-, distrikts och multipeldistriktsnivå avseende omoderna/förlegade begrepp  
och företeelser. 
 
Bakgrund 
För främst allmänheten, presumtiva och nya medlemmar, men också för nuvarande och tidigare 
medlemmar, framstår Lions inte i alla avseenden som en modern organisation. 
Skälet till detta är bl.a att våra stadgar och arbetsordningar innehåller begrepp och företeelser som 
måste förklaras och som ibland gör att man med rätta kan ställa sig frågan om Lions är en organisation i 
tiden. 
Några exempel: 


• Vi har 7 olika sorters medlemskap. 
• Vi har klubbpresident, distriktsguvernör, men zonordförande och guvernörsrådsordförande 


• Våra styrelser på distrikts- och multipeldistriktsnivå kallas råd 
• Vi har s.k. hedersråd, som innebär att vissa medlemmar automatiskt far ett livstidsuppdrag 
 
 
Med hänvisning till ovanstående yrkar LC Boras/Ullsaxen 
 
att Riksmötet ger Guvernörsrådet i uppdrag att tillsätta en arbetsgrupp som far i uppdrag att se över 
stadgar och arbetsordningar på alla nivåer avseende omoderna/förlegade begrepp och företeelser och 
lägga förslag till förändringar till Riksmötet 2009. 
 
 
Enligt uppdrag 
 
Bertil Tunje President 
LC Borås/Ullsaxen 
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MOTION NR 5 


 


 
Motion om Profil – och informationshantering på Internet inom Lions 
 
 
Vi inom Lions-rörelsen är stolta över vårt jobb och att vi är delaktiga i en rörelse som engagerar många 
människor över hela världen – en av världens största fredsrörelser.  
Att vi tjänar gör skillnad. 
 
I vårt moderna informationssamhälle är det därför viktigt att vi syns och når ut. För att inte försvinna i 
det globala mediabruset är det viktigt att vi värnar vår profil och synliggör den gemensamma 
värdegemenskap som Lions-rörelsen representerar över hela värden. 
 
I vår klubb har vi sett vad Internet betyder för vår interninformation men också hur viktig 
informationen på nätet är: 


• för alla som söker kontakt med oss 


• vill veta mer om oss 
• vill bli medlemmar hos oss 


• söker pengar/hjälp hos oss 
Det här gäller naturligtvis inte bara vår klubb utan ni känner säkert igen er i andra klubbar runt om i 
Sverige.  
 
Många fixar detta genom att lägga ut egna hemsidor av varierande kvalitet och profil. Bra arbete, men 
skall vi bli tydliga och förstärka vår profil så måste vi bli mer proffsiga. 
Vi behöver hjälpas åt och samla oss kring ett tydligt profilprogram och en tydlig mall för hur vi skall 
presentera oss på Internet. 
 
Vårt förslag är  
 
Att  vi utarbetar ett enhetligt profilprogram för Lions-Sverige som omfattar mallar för brev, 


protokoll, m.m. 
 
Att En gemensam malldriven struktur för hemsida tas fram, som enkelt tillhandahålls till 


distrikt och klubbar 
 
Att På nationell och distriktsnivå skall den gemensamma strukturen användas.  
 För lokala klubbar rekommenderas användning av gemensam struktur för hemsida. 
 
Skellefteå 2007-10-22 


 
President LC Skellefteå 
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MOTION NR 6 


 
 


MOTION TILL LIONS RIKSMÖTE 2008 


 


 


Förslag: 
Att riksmötet beslutar att förtroendevald revisor samt suppleant förtroendevaldrevisor  
ej skall väljas. 
 
Bakgrund. 
Lions MD 101 har under senaste åren reformerats i moderna revisions rutiner. 
Lions riksmöte väljer varje år en auktoriserad revisor. Mandattiden för upphandlingen av auktoriserad 
revisor är 3 år. 
Lions riksmöte utser även en controller på ett 3-års mandat, controllern måste uppfylla högt ställda krav 
samt vara förtrogen med revison / bokföring mm. Controllern tillsammans med lions ekonomichef 
kontrollera alla verifikationer med fastställda rutiner, samt gör uppföljning på att tagna beslut blir 
genomförda enligt protokoll. 
Detta borgar för en mycket god bokföring. 
Därför anser vi att posterna som förtroendevaldrevisor samt suppleant  
förtroendevaldrevisor är helt överflödigt.  
 
 
LC Skellefteå 
 
 
 
LP Mats Allansson 
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MOTION NR 7 


 
 
Motion från LC Arboga till Lions Riksmöte 2008 Låt Guvernörsrådet väljas på två 
år! 
 
 
Inlärning och tillgodogörande av ny kunskap tar tid - det vet alla. Men Lionsrörelsen tycks ändå tro att 
valda delegater verkar på samma sätt från första dagen till den sista under sitt tjänstgöringsår, t.ex. som 
Distriktsguvernör. Ändå borde det vara så att den person som 1 juli tillträder som DG knappast är 
"fullfjädrad" förrän efter en tid. Och då börjar det bli dags att börja summera och packa ihop för 
överlämning till efterträdaren ... 
LC Arboga föreslår att Riksmötet beslutar att Guvernörsrådet, som ju består av de 10 
Distriktsguvernörerna i Sverige, väljs för två år, med fem personer valda per år. Härigenom borde 
rimligen kompetensen hos de valda Distriktsguvernörerna öka, vilket kommer Lionsrörelsen till del. 


Om detta förslag går igenom vill LC Arboga också att de valda Distriktsguvernörerna besöker ett 
International Convention under deras ämbetstid, det första. På så vis torde också den nationella avgiften 
till Lions Sweden kunna minskas. 


Hemställan 


Utifrån ovanstående text hemställer Lions Club Arboga att Riksmötet beslutar 


... att Guvernörsrådet väljs på två år, vilket innebär att de 10 Distriktsguvernörernas ämbetstid 
ändras från ett till två år, varvid fem DG väljs ett år, fem nästa år. 
... att de valda Distriktsguvernörerna på Lions bekostnad besöker endast ett av International 
Conventions, det första, som infaller under deras ämbetstid. 


Arboga den 11 oktober 2007 


Paul Eknöland, president LC Arboga  Hans Almgren, sekreterare LC Arboga 
 


Denna motion antogs vid allmänt medlemsmöte med LC Arboga den 11 oktober 2007 
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MOTION NR 8 
 
Motion från LC Arboga till Lions Riksmöte 2008 


Vad är Lionsrörelsens policy när det gäller att betala flygresor, hotell etc till International 
Conventions? 


 
Liksom många andra Lionsklubbar är Lions Club Arboga bekymrad över den internationella avgiften 
som tillsammans med övriga avgifter till multipeldistriktet och klubben utgör ett av hindren för 
Lionsrörelsens expansion. Klubbarna blir genom dessa höga avgifter tvingade att hålla nere 
klubbavgiften som är avsedd att finansiera den basala verksamheten inom Lionsrörelsen, nämligen 
basverksamheten. 


Lions Club Arboga har erfarit att Lions Clubs International Convention på Lionsrörelsens 
bekostnad betalar resor och uppehälle för tidigare valda Internationella presidenter med 
familjemedlemmar. Lions Club Arboga vill att Lions International för Lionsklubbarna i världen klart 
redovisar 


•den policy som gäller vid International Conventions. Vilka inbjuds till International 
Conventions? Vilka betalar dessa personers flygbiljetter, hotell etc i samband med 
Internationella Conventions? Finns det en praxis att f.d. International Presidents reser gratis på 
Lions bekostnad till varje Convention? Finns det en praxis att också familjemedlemmar till f.d. 
International Presidents på Lions bekostnad kan resa till Conventions? Vilket slags biljetter 
reser dessa personer på, i så fall: economy, business, first class


-,
 


•Ekonomisk rapport från något av senare års International Convention där resekostnader, 
boendekostnader etc klart framgår. 


 
LC Arboga har full förståelse att valda personer under sin mandatperiod måste fa möjligheter att arbeta 
för Lionsrörelsen, och det utan att ta pengar ur sin egen ficka. Men när mandatperioden löpt ut ska 
dessa Lions betraktas som vilken Lionsmedlem som helst. För detta talar såväl demokratiska som 
ekonomiska skäl. 
 
Hemställan 


Utifrån ovanstående resonemang hemställer Lions Club Arboga att Riksmötet antar en skrivelse till 
styrelsen för Lions Clubs International med begäran om 
... att få veta den allmänna policy som gäller vid International Conventions när det gäller vilka som på 
Lionsrörelsens bekostnad närvarar vid Conventions 
... att få veta Lionsrörelsens konkreta kostnader i samband med Lions Clubs International Conventions 
2007 och/eller 2006 för tidigare valda Internationella presidenter med familjer samt eventuellt övriga 
personer som är inbjudna. 
 
Arboga den 11 oktober 2007 
 
Paul Eknöland, president LC Arboga Hans Almgren, sekreterare LC Arboga 
 
Denna motion antogs vid allmänt klubbmöte med LC Arboga torsdagen den 11 oktober 2007. 
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MOTION NR 9 


 


Motion från LC Arboga till Lions Riksmöte 2008 


Motion från Lions Club Arboga angående ändring av namnet Narkotika i MD 101s organisation. 


För att få en tydlighet gentemot allmänheten och för att få en överensstämmelse med den verksamhet 
och mål som Lionsrörelsen har, föreslår vi vissa redaktionella ändringar i vokabulären. 
 
Hemställan 


 
Lions Club Arboga hemställer 
 
att under Kommitten för barn- och ungdomsverksamhet namnet Narkotika ändras till 
Antidrogarbete eller Kampen mot droger. 


 
att i enlighet med ovanstående, även distriktens kommitteer och projektgrupper rekommenderas av 
Riksmötet att inte ha namnet Narkotik/Droger, utan byta till namnet Antidrogarbete eller Kampen 
mot droger, som redan några Distrikt har gjort. 
 
 
 
Arboga den 11 oktober 2007 
 
 
 
Paul Eknöland    Hans Almgren  
President LC Arboga  Sekreterare LC Arboga 
 
 
 
Ovanstående motion antogs vid klubbmöte med LC Arboga den 11 oktober 2007 
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Lions Riksmöte i DM101 Sverige - 16-17 maj 2008 MOTION 
 


 


Bakgrund 
Lions internationella president, Mahendra Amarasuriya uppmanar världens lionsklubbar att satsa på 
medlemstillväxt i största allmänhet och på att värva yngre medlemmar i synnerhet. 
 
Sedan 1996 har medlemsantalet sjunkit med 9% d.v.s. från drygt 1,4 miljoner till knappt 1,3 miljoner 
medlemmar. Mahendra Amarasuriya skriver i The Lion, september 2007, citat "Bristen på unga 
medlemmar i våra klubbar kan vara ett tecken pä att vår organisation inte tilltalar dagens ungdam", 
slut citat. 
 
Även Guvernörsrådets ordförande, Kenneth Persson, päpekar  att vi lions i Sverige måste bygga broar 
mellan vår organisation och andra organisationer, broar mellan vår organisation och människor och 
mellan generationer. Kenneth Persson skriver i The Lion "Jag skulle vilja få fart pä nybildandet av 
LEO-klubbar.” 
 


Beskrivning 
Utan att göra intrång på fenomenet "LEO-klubbar" skulle en ytterligare form av Lionsmedlemskap 
kunna bidra till att föryngra vår organisation och underlätta värvning av nya och yngre medlemmar. 
LEO-klubbens existens och behovet av att denna form av lionsklubb finns och bör utökas i antal, 
berörs inte av följande förslag till en ny medlemsform. 
 
Förslaget gäller Lionaspiranter, som är 18 till 25 är, som tillträder en vanlig Lionsklubb och bildar en 
aspirantavdelning inom respektive klubb. 
 
En Lionaspirant betalar den halva årliga medlemsavgiften och avgiften följer samma nivåutveckling 
som galler för familjemedlemmar 
 
Aspirantavdelningen skapar en egen profil inom den befintliga Lionsklubben. 
 
Avdelningen utser en ordförande som deltar, om den önskar, i klubbens styrelsemöten. Ordföranden 
kan lämna förslag pä aktiviteter och hjälpinsatser som medlemsmötet kan fatta beslut om. Alla 
Lionaspiranter är välkomna till månadsmöten och har rösträtt. 
Avdelningen skall ha tillgång till klubbens faciliteter. 
En medlem i klubben, förslagsviss ordföranden i ungdamskommitten, är aspiranternas mentor och 
kontaktperson mellan aspirantavdelningen och klubben. Om så önskas kan en andre person från 
klubben bistå mentorn i sitt arbete med att ge aspiranterna support. 
 
Efter att ha varit Lionaspirant under minst 2 hela verksamhetsår, fär aspiranten söka tillträde till 
klubben som vanlig, aktiv medlem. Året aspiranten fyller 25 är, intages den som vanlig medlem. 
 


Motivering 


Den beskrivna medlemsformen ser ut att vara en form som gäller för alla 
lionsmedlemmar, men det finns skillnader och den har flera fördelar.  


- Medlemsavgiften är betydligt lägre vilket sänker tillträdeströskeln. 
- De unga medlemmarna får tillfälle att utforma egna idéer utan påverkan av de äldre   
medlemmarna så att Lions status förbättras bland ungdomar i framtiden 
- En ungdomlig aspirantavdelning får betydligt lättare att värva flera nya lionsaspiranter. 
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- En väsentlig skillnad mot LEO-klubbarna är att ungdomarna kommer till en färdig 
organisation och kan direkt börja med aktivitetsarbete utan att först organisera en klubb med 
all administration och all föreningskunskap som krävs för att klara detta. 


 


 
Förslag 


Lions Club Uppvidinge föreslår Riksmötet att ge Guvemörsrådet i uppdrag att utreda om den 
beskrivna medlemsformen kan införas i MD 101 Sverige så att Riksmötet är 2009 kan fatta beslut om 
detsamma och att samtidigt tillmötesgå Lians internationella president, Mahendra Amarasuriyas och 
Guvernörsrådets ordförande, Kenneth Perssons intention att förstärka vår organisation med fler och 
yngre medlemmar. 
 
 
Lenhovda, 2007-10-16 
Lions Club Uppvidinge 
 
 
 
Margareta Linnér Jan Augustin 
President PP/Z0 i zon 2 Distrikt SM 
 








2007-2008 Bil 101 


2008-02-20 
Sidan 1 av 1 


LIONS CLUBS INTERNATIONAL MD101 


 


 


 


Till GR i Skövde 20080223 -- 24 


 


 


ORKESTER NORDEN 


 


 
Orkester Norden är ett samarbetsprojekt mellan Lions klubbarna i Norden, Föreningarna Nordens 
Förbund, FNF, Jeunesses Musicales/Musik och Ungdom samt Nordiska Konservatorierådet. 
 
Genom åren har Lions klubbarna bidragit med stipendier för mer än 3,6 miljoner kronor till de 
deltagande musikerna. Därtill har många klubbar och enskilda Lions lagt ned tusentals timmar ideellt 
arbete i samband med Orkester Nordens konserter på olika platser runt om i Sverige. 
 
Sedan starten 1993 har mer än 250 unga musiker representerat Sverige i orkestern. Fram till år 2006 
fick den uttagne musikern själv söka stipendie från en Lions klubb för att täcka deltagaravgiften om 
3.000 kronor  som den uttagne musikern själv skall betala för att täcka kostnaden för bl.a. kost, logi och 
transporter.  
Vid Riksmötet år 2006 togs ett beslut att i stället rekommendera Lions klubbarna att ge ett bidrag med 
10 kronor per medlem för att täcka denna kostnad. 
 
Vid Europa Forum avhålls årligen en musiktävling. MD 101 Sverige har vid 3 tillfälle haft möjlighet att 
ha en deltagare med vid tävlingen.  
Guvernörsrådet beslöt vid sitt sammanträde nr 3, 2006-2007 att: 
”MD101 Sverige ska utse en deltagare till framtida musiktävlingar i samband med Europa Forum” 
och att: 
”Finansiering av kostnaderna för deltagande musiker bör ske inom kontot för Orkester Norden” 
 
Finn L Bangsgaard 
Bitr. kontaktperson 
Orkester Norden 
 
Förslag till beslut: 


 


GR beslutar att: 


• Föreslå Riksmötet besluta att rekommendera Lions klubbarna att för verksamhetsåret 2008 – 
2009  betala in ett bidrag om 10 kronor per medlem till kontot för Orkester Norden. 
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Motion till Riksmötet 2008 


 


 


På förekommen anledning vill LC Vetlanda begränsa antalet motioner per klubb till riksmötet. Vi är 
medvetna om att det kan uppfattas som begränsning i de demokratiska rättigheterna men tycker 
samtidigt att somliga missbrukar densamma. 
 
Med tanke på den begränsade tid vi har till förfogande: kommer ett framtida riksmöte att 
överhuvudtaget kunna fungera om 2 eller flera klubbar, utöver normal motionsflod, lämnar in 
tiotalet motioner var? Kommer medlemmarna att vilja åka på den typen av riksmöte? 
 
Vår motion lyder således: att anta! motioner till ett- och samma riksmöte begränsas till 2st/klubb. 


Lions Club Vetlanda 
Lars Åke Wigelius 


Presidetn 
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Älmarsrum 3 februari 2008 
 
Till/ 
Guvenörsrådet för Sveriges Lions 
Att/ DG Sören Fohlström 
 
 
Jag har en sak som tynger mitt hjärta och som jag måste be er räta ut. 
 
Sedan starten för, jag vet inte hur många år sedan, har jag och min klubb, LC Gamleby-Överum, och 
jag tror mig även kunna tala för LC Västervik varit varma förespråkare och givare till Casa 
Minunata. 
Inte minst har detta skett genom att Lion Willy Lindgren, LC Västervik, varit där nere och kunna 
vittna om den insats skolan gjort för handikappade barn. Dessutom är min hustrus kusin, Lotta 
Axare-Lindström, en varm förespråkare för skolan, dess uppoffrande personal och barnen vid skolan. 
Lotta var med som expert i samband med uppbyggnaden av skolan och utbildningen av personalen 
vid skolan. Lotta, under en tid ansvarig för handikapputbildningen i Stockholms Läns Landsting, 
hade de erforderliga kunskaperna och blev alltså anlitad, som expert, i Casas uppbyggnadskede. 
Även Lotta har varit och talat varmt för Casa i våra klubbar och det fantastiska arbete personalen där 
ner i Rumänien lagt och lägger ner. 
 
Lotta är inte Lion men lägger fortfarande varje år ner stor energi och kraft för att, på ideell väg, samla 
in pengar till skolan, för att säkerställa dess drift. 
 
I och med att skolan stod färdig och klar att tas i bruk lämnade Lions över skolan till Rumänska 
staten och avslutade sitt officiella engagemang. Så var det sagt från början men så blev det inte. 
Rumänska staten ville inte ta över ansvaret och driva skolan. Därför har skolans fortsatta drift endast 
kunna säkerställas genom bidrag från utomstående organisationer, privatpersoner m.fl. bland annat 
flera av våra klubbar i Sverige och Norden. 
 
Nu har Lions belsutat att bygga en restaurangskola. Guvenörsrådet och jag vet hur detta har misskötts 
och det får väl sitt efterspel bl.a. på vårt riksmöte men det är inte mina egentliga frågeställningar. 
 
Det jag undrar är följande: 
Lions lämnade projektet formellt i o m att skolbyggnaden stod på plats. Nu samlas pengar in genom 
punktinsatser från Lion och andra som vill bidra. Det skickas ut CD-kassetter som klubbarna 
uppmanas att köpa, handdukar som klubbarna uppmanas att sälja etc. 
 
Frågor: 
1/ Hur länge skall detta pågå? Vilken strategi har Lions för att säkerställa en fortsatt drift av skolan. 
Det har sagts att Björn Wahlenius, varje månad, skickar ca 65.000 SEK till skolan – pengar 
insamlade från den svenska allmänheten och skänkta av Lionklubbar i Sverige. 
Hur länge är det tänkt att Lions skall fortsätta driva skolan? Ytterliggare 10 år, 20 år, 30 år? 
Så var det ju inte tänkt från början. 
Jag tycker att det är på sin plats att guvenörsrådet ger oss Lionklubbar en framtidsprognos – värt 
namnet. 
Nog måste väl skolan, dess styrelsen där bl.a. Björn W sitter med som Lionrepresentant, ha en 
strategi för fortsatt överlevnad eller litar man alltjämt på allmosor från Sveriges Lions i oöverskådlig 
framtid? 
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2/ För det andra – det har sagts mig att skolan för att ”överleva” nu tvingats anta betalande elever. 
Elever som inte har något handikapp. 
Det har också sagts mig att ord står emot ord när det gäller antalet dylika betalande elever. 
Vad är sant? 
Det kan väl inte vara meningen att Sveriges Lions skall bekosta undervisning för en ”friskola”, 
vilken som helst. Det var och är ju en skola för handikappade barn, som levde och lever under ibland 
vidriga förhållanden, som vi Lions tror och trott oss stötta. Är förutsättningarna förändrade härvidlag 
måste vi få vetskap om detta. Vi måste veta vad våra givare, allmänheten, skänker sina pengar till för 
att ha någon trovärdighet. 
 
3/ Nu kom det en vädjan för någon vecka sedan till vår president. Kuvertet har ett ”varumärke” – 
Lions Restaurangskolan. Klubbarna uppmanas inbetala mellan 2-50 tkr till restaurangskolans 
uppförande. Jag tycker det är upprörande. Att Lions distribuerar en vädjan om att skänka upp till 
50.000SEK till något som vi inte ännu vet blir av över huvud taget. 
 
a/  Hur kan Lions, med rent samvete, godkänna en dylik vädjan. Kom inte med förklaring om att man 
inte kände till amerikanens avhopp eller helaktig upphandling. Ansvarig/ansvariga för utskicket visst 
i januari 2008, när brevet utformades, mycket väl om vad som skett. 
Hur kan guvenörsrådet godkänna ett dylikt förfarande i Lions namn? 
 
b/ Om restaurangen nu, efter alla incidenter, kommer att byggas – vad händer då? 
Kommer Lions att lämna över skolan till Rumänska staten, som inte villa ta ansvaret, för fortsatt 
drift? 
Om ingen ansvarig vill ta över driften – vad är då Lions planer för att driva restaurangen vidare? 
Genom fortsatta ad hoc-bidrag från Nordens Lions i 10, 20 eller 30 år? 
Restaurangskolans tillblivelse var ju för att bl.a. bereda de handikappade barn, som gått på skolan 
och som inte kan få ett jobb ute i samhället, en meningsfull sysselsättning efter skoltiden. Kommer 
denna initiala tanke att omformuleras och ändras om skolan tvingas, för sin fortsatta drift, att anta 
betalande, friska barn i allt högre utsträckning. 
 
Det finns fler frågetecken som jag skulle vilja formulera men de ovanstående räcker för tillfället.  
Jag vill ånyo, och med kraft, upprepa att jag tycker att godtagbara svar på mina frågeställningar ovan 
är en förutsättning för Lions trovärdighet när vi samlar in medel till Casa Minunata och dess 
tilltänkta Restaurangskola.  
 
Lionhälsningar 
Björn Gunnarsson 
Medlem i LC Gamleby-Överum 
med ett varmt hjärta för Lions och Lions insatser i Casa Minunata men med allt fler frågetecken 
kring mitt engagemang. 
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Motion till Lions RM 2008 


 
Bakgrund 
Till och med vid snabb genomläsning av Lions Syften får läsaren klart för sig att dessa sräcker 
sig längre änr att bara samla in pengar till hjälpverksamhet. Vårt officiella svenska motto 
säger ”Lions för samhällsansvar och liovskvalitet”. Detta motto är egentligen en 
sammanfattning av det som sägs i Lions syften och Lions Etik 
 
Ordet livskvalitet kan lätt kopplas till vår hjälpverksamhet, men vi önskar med denna motion 
lämna ett förslag där Lions tar ett större samhällsansvar. 
 
Enligt svensk lag kan ednast en person som är nominera av ett politiskt parti tjänstgöra som 
nämndeman i en domstol. Enligt vår mening finns det ingenting som säger att en medlem i ett 
politiskt parti är bättre ägnad att tjänstgöra som nämndeman än en icke politiskt aktiv person. 
 
Yrkande 
Vi yrkar 


- att RM ger guvernörsrådet i uppdrag att uppvakta regeringen med förslag att 
även medlemmar av i Sverige verkande NGOs skall kunna nomineras som 
nämndenamn i domstol. 


- Att uppvaktningen stöds av ett pressmeddelande och debattartiklar från Lions 
MD 101. 


 
Motivering 
Genom denna åtgärd tar Sveriges Lions en tätposition bladn övriga NGOs i Sverige. Vi 
framstår som ansvarstagande och nytänkande och deltar i samhällsdebatten utan att ta 
ställning i partikpolitiska eller religiösa frågor. Lions Syften och Etik är dessutom ett utmärkt  
rättesnöre för en nämndeman i svensk domstol. 
 
 
 
Lions Club Gälve Norra 
 
Hans Ekström   Bruno Ahlqvist 
President   Idégivare 
 
 
 
Kommentar: 
Klubben är medveten om att denna motion lämnats till DG efter motionstidens utgång den 31 
okt 2007. Vi vädjar därför till DR att först ta ställning till om motionen kan tas upp till 
behandling och om detta accepteras, lämna sitt yttrandeoch föra motionen vidare till MD-
kontoret före den 30 nov 2007. 
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        Rapport, projekt, MD101  07-07-01 – 08-01-31 


 


Penningpåse   Katastrofberedskap  
Resultaträkning   Resultaträkning  
Intäkter 487 880,00  Intäkter 461 910,00 
Kostnader 0,00  Kostnader -1 180 563,71 
Årets Resultat 487 880,00  Årets Resultat -718 653,71 
Balansräkning 0,00  Balansräkning  
Ingående kapital 2 099 489,79  Ingående kapital 2 977 949,76 
Årets resultat 487 880,00  Årets resultat -718 653,71 
Utgående Kapital 2 587 369,79  Utgående Kapital 2 259 296,05 
     
Handikappfonden   Sight First II  
Resultaträkning   Resultaträkning  
Intäkter 216 795,00  Intäkter 301 610,00 
Kostnader -542 806,50  Kostnader -70 287,00 
Årets Resultat -326 011,50  Årets Resultat 231 323,00 
Balansräkning   Balansräkning  
Ingående kapital 1 164 331,47  Ingående kapital 60 182,00 
Årets resultat -326 011,50  Årets resultat 231 323,00 
Utgående Kapital 838 319,97  Utgående Kapital 291 505,00 
     
Narkotika (Lions Quest)  Maarja Village  
Resultaträkning   Resultaträkning  
Intäkter 0,00  Intäkter 0,00 
Kostnader 0,00  Kostnader 0,00 
Årets Resultat 0,00  Årets Resultat 0,00 
Balansräkning   Balansräkning  
Ingående kapital 67 453,00  Ingående kapital 64 343,71 
Årets resultat 0,00  Årets resultat 0,00 
Utgående Kapital 67 453,00  Utgående Kapital 64 343,71 
     
Narkotikasökhund   Nov ozybkov   
Resultaträkning   Resultaträkning  
Intäkter 5 000,00  Intäkter 0,00 
Kostnader 0,00  Kostnader 0,00 
Årets Resultat 5 000,00  Årets Resultat 0,00 
Balansräkning   Balansräkning  
Ingående kapital 317 500,00  Ingående kapital 51 400,00 
Årets resultat 5 000,00  Årets resultat 0,00 
Utgående Kapital 322 500,00  Utgående Kapital 51 400,00 
     
BQtL   Viljandi Estland  
Resultaträkning   Resultaträkning  
Intäkter 49 193,00  Intäkter 0,00 
Kostnader -668 129,60  Kostnader 0,00 
Årets Resultat -618 936,60  Årets Resultat 0,00 
Balansräkning   Balansräkning  
Ingående kapital 867 590,43  Ingående kapital 15 791,85 
Årets resultat -618 936,60  Årets resultat 0,00 
Utgående Kapital 248 653,83  Utgående Kapital 15 791,85 
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NSR-projekt   Ungdomsläger  
Resultaträkning   Resultaträkning  
Intäkter 35 420,00  Intäkter 160,00 
Kostnader -281 087,77  Kostnader -98 827,45 
Årets Resultat -245 667,77  Årets Resultat -98 667,45 
Balansräkning   Balansräkning  
Ingående kapital 261 551,86  Ingående kapital -60 991,95 
Årets resultat -245 667,77  Årets resultat -98 667,45 
Utgående Kapital 15 884,09  Utgående Kapital -159 659,40 
     
Orkester Norden   Oskarshamnslägret  
Resultaträkning   Resultaträkning  
Intäkter 53 785,00  Intäkter 34 605,00 
Kostnader -90 193,80  Kostnader -208 788,00 
Årets Resultat -36 408,80  Årets Resultat -174 183,00 
Balansräkning   Balansräkning  
Ingående kapital 90 487,50  Ingående kapital 667 468,96 
Årets resultat -36 408,80  Årets resultat -174 183,00 
Utgående Kapital 54 078,70  Utgående Kapital 493 285,96 
     
   TOTALT  
   Resultaträkning  
   Intäkter 1 646 358,00 
   Kostnader -3 140 683,83 
   Årets Resultat -1 494 325,83 
   Balansräkning  
   Ingående kapital 8 644 548,38 
   Årets resultat -1 494 325,83 
   Utgående Kapital 7 150 222,55  
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Controller MD101 
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Rapport IT-Kommittén GR–möte 5 2008 
 
Familjerabatter 
IT-Kommittén har vidtagit åtgärder för upprätta avstämningsrutiner för klubbarnas familjerabatt. 
Programmeringsarbetet har utförts av Stefan Sahlin. Tyvärr blir ledtiden lång med tanke på den 
bristande tid som såväl kommittén som Stefan har möjlighet att avsätta för så omfattande 
arbetsinsatser som det här är frågan om. Samtliga är idag heltidsarbetande i andra arbeten. Det 


färdiga programmet lades upp på vår testserver den 19 januari 2008. Under den senaste veckan har 
IT-Kommittén utfört tester. Den nya uppdaterade versionen sätts i produktion den 3 februari 2008. 
Avstämning måste därefter utföras av distriktens IT-ansvariga. Kontroll måste också göras med de 
Excel filer som skickades till LCI. Därefter måste kvarstående rättelser utföras manuellt i vår databas, 


vilket endast kan utföras av Sune eller Stefan. Vi beräknar att fullständiga och korrekta listor skall 
kunna hämtas från registret i slutet av februari 2008. Troligen måste också en funktion senare byggas in 
i programmet så att vår support på ett enkelt sätt kan åtgärda justeringar. 


 
Problem LCI servern 
Under hösten har LCI bytt sin serverleverantör. Vi har haft och har fortfarande problem med 


tillgängligheten av LCI:s server för att ta emot klubbarnas M -rapporter. Detta får ibland allvarliga 
konsekvenser vid uppdateringen av klubbarnas rapporter.  
Två typer av fel är mest vanliga:  


1. LCI:s server kvitterar att rapporten mottagits korrekt varefter vårt system godkänner rapporten. 


Trots detta uppdateras inte uppgifterna hos LCI. Följden blir att en avvikelse uppstår utan att 


klubben är medveten om detta. 


2. LCI:s server rapporterar time out (d.v.s. att servern inte är tillgänglig) trots detta uppdateras 


insända uppgifter. Vårt system rapporterar då att rapporten inte kunnat sändas. När klubben 


försöker sända rapporten med den nya medlemmen svarar LCI:s server att medlemmen redan 


finns i registret, tyvärr också med ett felmeddelande på engelska. Vårt system uppdaterar 


därmed inte rapporten och vår support måste ta hand om problemet.  


Vi har fått problemen bekräftade från LCI:s IT-avdelning, men tyvärr är dessa inte lösta fullt ut ännu. 


 
Fadderhantering 
I medlemsregistret finns stora brister vad gäller medlemmar som konverterades till det nya 
medlemsregistret. Orsaken är att vi inte fick tillgång till användbara uppgifter vid överflyttningen till det 


nya registret, vare sig från vårt gamla File-M aker register eller från LCI.  Problemet uppstår framförallt 
vid återinförda medlemskap och vid transferering. Vi tycker att det är viktigt att regler för hur detta 
skall hanteras upprättas. Ett förslag kan vara att klubbarna själva fritt får registrera medlemmarnas 
faddrar, dock kommer detta att innebära pedagogiska problem. 


 
Förslag till IT-Kommitténs framtid 
Enligt beslut skall IT-kommittén underställas AU och vara en resurs i Lions samtliga IT-frågor. I realiteten 
har kommittén i stort sett enbart arbetat med medlemsregistret.  


Som situationen är idag, är det kanske bättre att medlemsregistret ligger under kontorets ansvar och 
ekonomi. Supporten hanteras ju via kontorets extraresurs redan idag. Kontoret får då göra 
bedömningen av vilka åtgärder som behöver prioriteras i registret och också hantera detta inom sina 
ekonomiska ramar. Beslut bör då också kunna tas på ett enklare sätt när man behöver stöd med 


systemering och utveckling. Detta beroende på att kontoret har en mycket tätare kontakt med såväl 
AU och GR än vad dagens IT-Kommitté har tillgång till. 
 


IT-Kommittén 
 


Skedala den 2 februari 2008 


 


Kjell-Arne Svensson och Sune Karlsson 
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Motion från Vansbro Lions Club 


Lions bidrager varje år med stora summor pengar till hjälpbehövande och hemlösa i stora världen. 
 
Man ställer sig frågan, varför görs inget för alla hemlösa uteliggare i Sverige? Lions skall hjälpa 
behövande där de sociala möjligheterna ej räcker till. 
 
Jag blev mycket illa berörd när man på TV visade de stora problem som finns bland våra uteliggare. De 
finns överallt, inte bara i storstäderna. 
 
Min tanke är att Lions skall instifta en fond, Lions Fond för hemlösa uteliggare, 
där alla ideella föreningar som av humanitära skäl ställer upp och hjälper de nödlidande, t.ex. 
Frälsningsarmen, skall kunna söka bidrag för den behjärtansvärda insats de utför. 
 
Hur man tekniskt löser problematiken med en sådan fond överlåter jag till Lions att lösa. Ingenting är 
omöjligt för Lions. 
 
Själv har jag tänkt att man instiftar en fond för Hemlösa, i samma stil som man betalar till Lions 
Cancerforskningsfond. Ett hyllningsbrev i stället för en kondoleans. 
 
Jag tror att Lions skulle få en bra respons för denna hjälpverksamhet. 


Vansbro Lions Club 


genom Erik Ström  


 


Motionen antagen av Lions Club Vansbro 2007-02-09 


  
Karin Norberg  
President 
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---------- Forwarded message ---------- 
Datum: 2008-02-06 16:34:59 
Från: Wayne McPherson <Wayne.McPherson@lionsclubs.org> 
Till:  
Cc: Anders Medin  
Ämne: Re: MD 101 Family Members 


Hello Sune, 
  
Your items number 1 & 2 I have directed to the department manager of Club Officers and Data entry to 
respond to since they are the ones who initially inputted the family unit members. 
  
I did see however during a preliminary review of the ones you marked in red that they were cancelled 
from the family unit.  Why?  I do not know.  The other department manager hopefully will be able to 
provide some answers to you. 
  
About item number 3 - there are times when the load and volume of eMMR and our web site 
transactions on the servers are quite high.  We are seeing that the software API's are having some 
problems in processing the transactions completely under these circumstances.  We have done a couple 
of things to try and seperate out the different types of transactions to decrease the frequency of such 
occurances, and have been successful in this, but not 100%.   
  
The most that this occurs, as we see, is during the time period of about the 25th to 28th of each month 
and then from the 29th to the 1st of the new month.  Are you seeing a consistent pattern to the days or 
time of day this is occuring? 
  
Regards, 
Wayne 
LCI 
 
>>> Anders Medin 2/4/2008 4:16 PM >>> 
Hi Charles. 
  
The MD 101 IT Group Chairperson, Sune Karlsson, just called me. He told me the following: 
  
1. 
MD 101 has submitted Excel spreadsheets of Family Members in November 2006 and February 2007, 
please see attached. He has double-checked the MD 101 membership records and the LCI membership 
records and he is claiming that several of the reported Family Members have not been entered into the 
LCI membership records. 
  
2. 
He has compiled a list of all reported family members. The list has two tabs and he is claiming the 
family member names in red are not entered into the LCI membership records. He wants to know why. 
  
3. 
He is also claiming that the availability on the LCI server is not good and that many times submitted 
eWMMRs are "timed out". When an eWMMR is timed out, it is sometimes updated in the LCI 
membership records and sometimes not, which causes more work for them. When the time outs happen 
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they have to follow up to make sure if the submitted eWMMR is updated or not. Please explain how 
this works here at LCI. 
  
  
I am going on vacation, so any response to the above inquiries (from you or Wayne) should be sent 
directly to Sune Karlsson by e-mail in English. His e-mail address is: sune@stringenta.se 
  
Thank you very much for your assistance in this matter. 
  
Anders. 
 
 
>> Charles Levitt 02/04/2008 15:12 >>> 
Anders 
 
Attached is the file that was requested by Jan-Eirk Thoft. 
If you have any questions please let me know. 
  
Chuck 
>>> On 1/31/2008 at 6:02 PM, Wayne McPherson <Wmcphers@lionsclubs.org> wrote: 
Chuck, 
Would you extract the requested data and provide it in an Excel file for them. 
  
The data should include the following: 
District 
Club Number 
Club Name 
Name of Family Member 
Person Id of Family Member 
  
This should not include the head of household and should only include those whose ENDDATE = 
1/1/1900. 
  
The table to use is - LCFAMILYUNITS 
  
It does not contain district id's so you will need to take the member number and club id and go from 
there. 
  
If you have any questions about the request, possibly Anders may be able to answer them or he may be 
able to forward them onto the requestor in MD101. 
  
Thank you 
Wayne 
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Campaign Sight II. 2008-02-15


Sid 1


Vid senaste redovisning den 11 feb 2008 "Worldw ide Funds-Raised Report" från samtliga distrikt 


redovisades följande resultat.


Insamlade medel är lämnade av samtliga klubbar via zonansvariga och distriktsansvarig.


Distrikt US$ Mål US$ Uppnått %


101-A 123272 221386 60


101-S 252000 169488 148,6


101-SM 142078 158963 89,4


101-SV 97979 152672 64,2


101-VG 292279 272559 107,2


101-B 133037 145682 91,3


101-N 60000 129900 46,2


101-P 107303 134756 79,6


101-U 98742 150417 65,6


101-GD 63500 141554 44,8


Totalt 101-MD 1370190 1677377 82,6


Vid uppstart var målsättningen räknad till en kurs av 8,00


Idag är kursen till ett värde av 6,50


Tidsperioden för att uppnå målsättningen är 4,5 månader


Trollhättan 2008-02-15


Björn Wahlenius


Sivert Bäck


Sektorkoordinatorer.
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Sammanställning över CSFII redovisning från Oak Brook.


Siffror att läggas in på Barometern.


Datum: 20 februari 2008


Omslutning: 1 314 079 USD


mål % av  mål Distriktsansv arig


Distrikt B 126 523 145 682 87% Sten Jansson


Distrkt N 54 324 129 900 42% Elisabeth Lindqvist


Distrikt P 109 870 134 756 82% Anders Larzon


Distrikt U 88 002 150 417 59% Gunnar Keller


Ditrikt GD 59 276 141 554 42% Lars Gunnar Holmberg


437 995 702 309 62%


Distrikt A 135 161 221 386 61% Gösta Strand


Distrikt S 200 724 169 488 118% Jan Hult


Distrikt SM 157 167 158 963 99% Bo Håkansson


Distrikt SV 83 987 152 627 55% Magnus Johansson


Distrikt VG 299 045 272 559 110% Jan Granlund


876 084 975 068 90%


Totalt 1 314 079 1 677 377 78%


Trollhättan 2008-02-20


Björn Wahlenius
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Hej, Lion Björn! 


 
Jag vill börja med att tacka för Ditt engagemang i Casa Minunata och klubbens stöd genom åren. Jag 
ska här försöka att svara på Dina frågor. 
 
Lotta är en nära vän till mig alltsedan jag av en tillfällighet fick kännedom om henne. Hon anlitades 
i Lions särskoleprojekt och för att etablera en specialpedagogisk utbildning i Oradea. Lottas 
kompetens, engagemang och nätverk har varit av stor betydelse för den framgång, som projektet 
har rönt. Lotta innehar också en enastående personlighet och hennes starka karaktär är 
vägvinnande.  
Lottas medmänskliga sätt att möta det svårt handikappade barnet i den mest förnedrande 
institutionsmiljön, gjorde starkt intryck på mig redan ifrån början.  
Men Lotta kunde också vinna makthavares respekt och förändra deras synsätt. Synsättet att barn 
med handikapp är värdelösa och ska förvaras på undanskymda platser, var ett förhållningssätt i det 
totalitära rumänska systemet. 
 
Den rumänska staten har aldrig tagit över Casa Minunata och det har heller aldrig varit meningen. 
Vi skulle aldrig kunna anförtro de forna makthavarna ifrån kommunisttiden det ansvaret. Dessa 
finns fortfarande kvar i maktstrukturen om än med andra förtecken. De förlegade värderingarna 
om handikappade barn lever kvar i den gamla generationen.  
Att överlämna Casa Minunata till staten skulle ha blivit förödande. Vår unga personal, den nya 
generationen, fyllda av engagemang och kampvilja för ett modernt Rumänien med västerländsk 
prägel skulle aldrig kunna förlika sig med de människor, som under kommunismens tid förtryckte 
dem och deras föräldrar.  
Våra välutbildade lärare skulle omedelbart ha flytt anläggningen. Alla de handikappade barn, som 
genom alla dessa år tränats och utvecklats på Casa Minunata skulle aldrig ha fått sin chans. 
Det är en fristående rumänsk stiftelse, som är huvudman för skolan och det är också tänkt att det 
ska fortsätta så. Stiftelsen under rumänsk lag och kontrollen är rigorös. 
 
Projekt Framtid Rumänien avslutades år 2000. Därefter har många Lionsklubbar fortsatt att stödja 
utvecklingen på Casa Minunata och det har man gjort helt på frivillig basis utifrån varje klubbs 
suveränitet.  Många Lionsklubbar har fadderbarn i externa aktiviteter, som inte har någon koppling 
till Lions. Casa Minunata har Lions identitet. 
Ni klubbar, som fortsätter att vara delaktiga i Casa Minunatas utveckling är viktiga. Personal och 
föräldrar behöver det moraliska stödet ifrån er som vill fortsätta att hjälpa de mest utsatta i 
Rumänien, när ingen annan egentligen bryr sig. Makthavare skulle aldrig ha lyssnat på vår 
skolledning och våra socialarbetare om man inte hade vetat att Casa Minunata haft back up ifrån 
svenska Lionsklubbar. 
Nu tas man på allvar och utbildningsministeriet ser Casa Minunata, som banbrytande när det gäller 
specialpedagogik.  
Jag bedömer att våra pedagoger också kommer att nämnvärd inverkan på de rumänska 
kursplanerna för barn med särskilda behov. 
 
Många nya bidragsgivare har stöttat Casa Minunata efter år 2000 och det beror på att man ser Casa 
Minunata, som en värdefull och kompetent aktör för en bättre framtid för de handikappade i 
Rumänien.  
Nämnas kan den tyska katolska organisationen, Johanitter, som bidragit med uppemot 2 miljoner 
kronor.  En amerikansk företagare, Jim Sankley, har gått in med flera miljoner kronor genom åren 
och skänkte för två år sedan en skolbuss, som kostade 450 000 kronor. 
Engelska och amerikanska församlingar har också haft stor betydelse för att hålla igång skolan. 
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Lions insatser har pendlat mellan 25 % - 35 % av de totala intäkterna sedan år 2000.  
I de pengar, som Björn Wahlenius hanterar, ingår också enskilda faddrar och svenska församlingar. 
I övre Norrland finns den lilla församlingen Klöverträsk, som ger 48 000 kronor om året till Casa 
Minunata. 
Om man inte hade förtroende för Casa Minunata så skulle man aldrig ställa upp. 
De inhemska rumänska bidragen för att driva verksamheten har ökat under senare år, men man är 
fortfarande beroende av de internationella givarna.  
 
Det har varit en tuff tid efter år 2000 och vissa månader har Björn inte haft några pengar att skicka 
ifrån svenska Lionsklubbar. Men tack vare givarna ifrån andra länder och en flexibel ledning så har 
problemen blivit lösta. 
Våra lärare har varit underbetalda i jämförelse med statligt anställda. Men trots det har de stannat 
kvar på Casa Minunata i tron att det ska vända, men framför allt för att man känner så starkt för 
verksamheten. 
När Lotta känt oro för Casa Minunatas duktiga personal har jag fått klä skott som Lionsmedlem och 
hon har tyckt att Lions starka organisation borde kunna göra mer. 
Casa Minunatas många internationella givare bekräftar en bra verksamhet, som man har förtroende 
för, när man är villig att ekonomiskt stödja den. 
 
Hur länge Casa Minunata måste kämpa för att nå ett oberoende kan ingen säga. Fortfarande tar 
rumänska staten inte sitt fulla ansvar för barn med handikapp. Sedan 2007 är Rumänien medlem av 
EU och man försöker göra åtgärder för att anpassa sig till EU: s krav. I vissa stycken har det blivit 
bättre för barnen, men man är duktig på att dölja problemen. Jag har genom informella kontakter 
ifrån EU-kontoret i Bryssel fått veta att man inte är nöjd med Rumänien. 
Som vi kunde se av SVT: s dokumentär i höstas så behandlas handikappade ungdomar fortvarande 
på ett ovärdigt sätt och det är inte många som bryr sig. 
Just nu ligger dock ett lagförslag på regeringens bord om att en skolpeng ska betalas ut till alla 
skolbarn och det gäller såväl statliga som privata skolor. Om förslaget tas så bedömer vi att regeln 
ska vara i kraft år 2010.  
Det tillhör den ekonomiska planen att Restaurangskolan ska ge ett ekonomiskt överskott till hela 
driften. 
 
Casa Minunata arbetar målmedvetet för att handikappade barn ska integreras i den vanliga skolan, 
men för många av barnen finns ingen plats i den rumänska skolan. 
Casa Minunata gjorde därför en omvänd integration och öppnade skolan för normalbegåvade barn.  
Nu är Casa Minunata inte längre enbart en institution för handikappade barn. Det har visat sig vara 
ett lyckat koncept. Rumänska föräldrar kan normalt inte tänka sig att beblanda sina barn med 
handikappade. Acceptansen att låta sina barn gå på Casa Minunata är  en mycket stor framgång. 
Vi vill ju att samhället ska vara tillgängligt för alla och att vi ska verka och arbeta tillsammans 
oavsett om vi har ett handikapp eller inte och då måste ju skolan vara likadan. Det är i skolåldern, 
som man grundlägger sina värderingar, som sedan formar våra liv. 
 
Antalet dagisbarn med handikapp, som söker plats på Casa Minunata har minskat betydligt sedan 
starten 1994. Vi vet inte riktigt varför och vi ska göra en djupstudie. Det kan handla om information. 
Nu finns det också statliga dagis, som tar emot handikappade barn, men kvaliteten är mycket lägre 
än på Casa Minunata.   
När Lions skola för handikappade barn öppnade efter rumänska revolutionen 1994 så var det 
familjers enda alternativ att kunna få hjälp och stöd för sina barn och egna problem. 
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För tillfället tillåter inte ekonomin fler barn som inte kan betala en skolavgift. Men istället för att ha 
tomma platser på förskolan, så beslutade ledningen att ta in fler normalbegåvade elever. Dessa 
föräldrar betalar full skolavgift och bidrar till en förbättrad totalekonomi. 
Beläggningen det här läsåret är att 30 % av barnen ar handikappade på Casa Minunata. Målet är att 
ligga på 50 %.  När det gäller äldre barn så är alla handikappade och där har vi kö. 
 
En mycket viktig insats som Lions gjorde var att starta den första specialpedagogiska utbildningen 
i Rumänien. En utbildning, som nu förlagts till universitet.  
En av våra lärare, Adela Cibu, utbildades på vår egen utbildning på lärarhögskolan, Yosif Vulcan, i 
Oradea och hon kommer att doktorera i ämnet. 
Casa Minunata var verktyget för att utbildningen kom till stånd, men så hade vi, inte att förglömma, 
Lotta Axare Lindström till vår hjälp. 
 
Restaurangskolan ska också bli en förebild och allt är klart förutom att alla pengar ännu inte är i 
hamn. Det är samma stiftelse, som bedriver verksamheten på Casa Minunata, som också ska ha 
ansvaret för Restaurangskolan. 
Min tro är att Lions kan ordna de 2 miljoner, som saknas. 
 
Vi har valt den allra bästa ledningen på Casa Minunata och den har vårt fulla förtroende. 
Det kommer mängder av besökare ifrån hela världen för att beskåda skolan. 
Casa Minunata har ett högt anseende även bland experter inom kompetensområdet barn med 
särskilda behov. Casa Minunata är ett kompetenscentrum dit man förlägger seminarier och praktik 
för blivande lärare.  
Skolan har drivits med framgång i 14 år och gett många familjer framtidstro och livskvalitet. 
Jag är övertygad om att Casa Minunata och Restaurangskolan kommer att förvaltas på allra bästa 
sätt även framgent och att Lions skriver rumänsk skolhistoria. 
 
Med bästa Lionshälsningar 
2008-02-17 
Christer Fält 
Projektledare 
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FUU-Kommitténs delrapport till GR-mötet i Skövde 2008 02 23 
 
Bakgrund: Vid GR-mötet i Linköping nov. 2006 tillsattes arbetsgrupper inom 
MARKNAD, ORGANISATION samt UTBILDNING. 
Ansvariga för resp. Grupp blev: IPDG Åke Björkman, IPDG Martin Enquist samt 
PCC Finn Bangsgaard. 
Dessa grupper arbetade fram förslag till förändringar inom resp. område och vid GR-mötet i Ö-vik nov 
2007 beslutades att materialet diskuteras inom respektive distrikt, för att därefter gå ut på remiss till 
samtliga klubbar.  
Det bestämdes vidare att svaren skall vara FUU-kom. tillhanda 08 02 01. 
6 distrikt av 10 har redovisat sina yttranden i frågorna. 
Steg 2 blir en klubbenkät med ett reviderat material som underlag. 
 
FUU-kom. har därefter gjort följande sammanställning enlig majoritetsprincipen på de avlämnade 
förslagen/synpunkterna. 
 
Inledning: Flera distrikt vill se någon form av förändring inom ramarna för gällande stadgar. Samtidigt 
påpekas att förändringsbehovet avtar med stigande ålder. Vår höga medelålder bland våra medlemmar 
bör beaktas. Vi måste väga in följande faktorer: 


1. Förändringar som gör Lions-rörelsen mera attraktiv för yngre medlemmar så att vi på så sätt 
ökar medlemsantalet. 


2. Förändringarna får inte leda till att äldre medlemmar inte känner igen sig och därför lämnar. Här 
är också en balansgång vad gäller mängden aktiviteter viktig. 


 
 
MARKNAD 
 
Ett önskemål om RÖDA FJÄDER aktiviteter stöds av flera distrikt. 
Man ser detta som en good-will skapande aktivitet för Lions. 
Dock bör RF aktiviteten återkomma högst vart 4 eller 5 år. 
Att den får vara självfinansierad anses också OK. 
Däremot vill man inte tumma på Lions adelsmärke ”allt kommer fram”. 
Begreppet ”Bildande av nätverk” måste förtydligas.  
 
ORGANISATION 
 
Här tycker man att vi försöker efterlikna Röda Korset, Rädda Barnen m fl hjälporganisationer. 
Att ledas av en styrelse där kravet aj är uttalat att ordföranden skall vara Lion anses förkastligt. Flera är 
rädda för att detta skulle upplevas som en ännu större toppstyrning och ge vatten på uttrycket ”dom 
däruppe”. Man vill istället se över dagens organisation GR och AU. 
När det gäller mandatperioderna anses att detta ligger på det lokala planet när det gäller 
klubbfumktionärer och på distriktsplanet när det gäller ZO. 
 
 
Det framkommer att alla distrikt bör ha en 1:e och 2:e VDG för att på så sätt utöka inskolningen för 
kommande DG uppdrag. 
Vad gäller förslaget att RM hålls vartannat år och mellanliggande år ett s.k representantskapmöte, resp 
DM och ”kick off” ser man inte någon praktisk vinning i detta. Vad gäller besparingar med detta 
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förfaringssätt anses de ekonomiska vinningarna ej klart belysta. Man tror generellt att det är ytterst svårt 
att göra någon budget på detta i förväg. 
 
UTBILDNING 
 
Grundtanken om likhet i utbildning inom MD anses helt rätt. 
Framförallt ZO utbildningen anses viktig, men naturligtvis även utbildningen i klubbar, både vad gäller 
funktionärer och medlemmar generellt. 
Kvalitetssäkrad utbildning som leder till någon form av examen anses ej relevant. 
Man ser en risk i att detta kan försvåra rekryteringen av funktionärer. 
Vad vi istället bör satsa på är en harmoniserad utbildning med reviderad STEGE i likhet med vad Sune 
Karlsson presenterade i oktober 2007 på Seminariet som FUU arrangerade i Stockholm. 
Flera distrikt anser att vår medelålder är så hög att CV-skrivningar ej är aktuella. 
 
 
FUU-kom. slutkommentar 
 
Förslagen är i mångt och mycket bra som diskussionsunderlag, men saknar i flera fall fakta för beslut. 
Före det att vi går ut till klubbarna med den tänkta enkäten måste flera förslag från arbetsgrupperna 
revideras. Annars är risken stor att förvirring uppstår i klubbarna och att frågorna går i sank. 
När det gäller organisationsförslaget bör vi inte efterlikna de stora hjälporganisationerna. 
Lions-rörelsens styrka ligger i våra klubbar, enskilda medlemmar som förväntar sig en fortsatt trivsam 
klubbsamvaro och där hjälparbetet på alla plan är en positiv belöning för allt det arbete man lägger ner. 
Vi får inte ”döda” vår glädje av att vara Lions, men vi behöver bli fler för att kunna genomföra vårt 
hjälparbete. Det är den starkaste drivfjädern för närvarande. 
 
FRÅGOR TILL GUVERNÖRSRÅDET: 
 


1. Kan de tre arbetsgrupperna minskas till en arbetsgrupp att täcka alla 3 områdena? 
2. Kan gruppens sammansättning formas om med nya medlemmar ? 
3. Är det GR:s mening att vi med kontorets hjälp går ut till alla klubbar med en enkät? 
4. Anser GR att resultatet av enkäten skall presenteras vid RM i Umeå 2009 ? 
 
Tranemo 2008 02 20 
Bengt-Arne Bengtsson 


FUU-kom. ordförande 
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Jan Lofjärd 
YED MD 101 
 
Rapport gällande Lions Ungdomskommitté-verksamhet till GR-mötet 2008-02-23-24. 
 
Australienungdomar. 
De 3 ungdomar som vi haft hos värdfamiljer i Sverige har nu åkt hem med förhoppningsvis massor med positiva 
upplevelser i baggaget. De fick i alla fall se både snö och is denna vinter. 
 
NSR, Nordiska samrådsmötet var i år på Lidingö 2008-01-18 - 20 och samtliga var på plats från 
ungdomskommittén. 
På förmiddagsmötet diskuterades ett  antal punkter utifrån den agenda som fanns. Ett  par av punkterna kommer jag 
här att  nämna: 
Diskussioner om det nordiska deltagandet på Convention och det ”YE-booth” som finns där. Frågan om hyran och 
nordisk medverkan skickades vidare till CC-mötet för behandling. 
De deltagande YEC-arna fick under mötet klart  för sig att  det fanns ett  gott  stöd för medverkan i de skandinaviska 
länderna och på Lördagen under rådsmötet togs beslutet att  Skandinaviens YE-funktioner skall bemanna båset från 
och med Convention 2009. Kostnaderna kommer att fördelas enl. gängse matris för NSR. Tanken är att deltagare 
skall väljas ut för att  deltaga under två Convention och den andra deltagaren väljs så att det blir en överlappning 
för att få en viss kontinuitet.  
Den andra diskussionspunkten som jag vill nämna var hur vi t illsammans i Skandinavien  
kan utveckla och förbättra LEO-verksamheten. Erik Holsko informerade om hur arbetet går framåt i Danmark. 
Övriga deltagare samtyckte till att vi t illsammans skall verka för att  få snurr på LEO- verksamheten i respektive 
länder. Mötet beslutade också att  LEO-frågor skulle vara en stående punkt på YE-agendan på NSR-mötena 
framöver. 
 
På eftermiddagen var det seminariedags och det fanns två stycken föredragshållare. Först ut var Professor Guy 
Heiden tillika Lion. Han föredrog informationsmaterialet ”Insight First” 
Det scenario som målas upp gör att  man får sig en tankeställare. Att vi har misshushållit  med naturen och dess 
resurser under lång tid är helt  klart . Om vi inte gör något åt detta ser framtiden för våra barn och barnbarn riktigt 
mörk ut. 
För att  inte fördjupa mig i ämnet så önskar jag bara att  vi i Lions kan hjälpa till att  rulla ut  ”Insight First” i 
Sverige. Deltagarna på seminariet fick sig verkligen en tankeställare. 
 
Den andra föredragshållaren var en lion från Bergen-student klubben, Kjerstin Owren. 
Hon höll ett föredrag om det utbytesprojekt som Norge bedriver i Uganda. Ett antal ungdomar från Norge sponsras 
av en eller flera Lionklubbar och reser ner till Afrika för att  under ett antal veckor arbeta som 
volontärer/hjälparbetare tillsammans med ungdomar på platsen. De reste runt på ett  antal platser i landet. Varje 
ungdom har med sig 5000:- Nok som de skall använda i mindre eller större projekt. De projekt som gjordes under 
2007 var bland annat målning av skola, indragning av el i barnhem samt ett antal mindre projekt. Tanken är att  det 
nu skall vara en fortsättning och intresset har varit stort från övriga Skandinaviska länder. I år kommer också 4 
danska ungdomar att medverka. 
 
LEO , När det gäller arbetet med att  starta nya LEO-klubbar så håller distrikten 101-B,101-SM och 101-VG på 
med bearbetningsfasen och letandet efter presumtiva medlemmar. 
LEO-klubb Göteborg kommer att försöka värva fler medlemmar ur förra årets luciatrupp. 
 
Lions Quest, Inte så mycket har hänt sedan förra rapporten mer än att  det upplevs som om  
det blivit  ett  litet  ökat intresse för programmet. Nästa centrala kurs som kommer att  hållas blir i Göteborg den 7 
mars 2008. 
 
Narkotikasökhundar, Inga hundar har köpts in sedan förra rapporten. 
 
Varberg 2008-01-23 
Jan Lofjärd 
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Nomineringar 
av befattningshavare som ska väljas av Lions Riksmöte samt Riksvalnämndens förslag. 
 
Guvernörsrådets ordförande 2008-2009 
 
P-O Damberg 
LC Skara 
Nominerad av: A, B, GD, N, P, S, SM, SV, U, VG 
 
Riksvalnämnden förordar 
P-O Damberg 
 
Guvernörsrådets vice ordförande 2008-2009 
 
Anita Lemmel 
LC Stockholm 
Nominerad av: P 
Avstår från att kandidera 
 
Jan Lofjärd 
LC Varberg 
Nominerad av: A, B, GD, N, S, SM, SV, U, VG 
 
Riksvalnämnden förordar 
Jan Lofjärd 
 
Eko. controller 2008-2011 
 
Lars-Gunnar Holmberg 
LC Mora 
Nominerad av: A, GD, N, P, S, SM, SV 
 
Björn Wahlenius 
LC Trollhättan 
Nominerad av: U, VG 
Avstår från att kandidera 
 
Riksvalnämnden förordar 
Lars-Gunnar Holmberg 
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Förtroendevald revisor, ordinarie, 2008-2009 
 
Willy Lindgren 
LC Västervik 
Nominerad av: A, B, GD, N, P, S, SM, SV, U, VG 
 
Riksvalnämnden förordar 
Willy Lindgren 
 
Förtroendevald revisor, ersättare, 2008-2009 
 
Karl-Rudolf Pettersson 
LC Botkyrka 
Nominerad av: A, B, GD, N, P, S, SM, SV, U, VG 
 
Riksvalnämnden förordar 
Karl-Rudolf Pettersson 
 
Riksvalnämnden 
 
Riksvalnämndens ordförande 2008-2009 
 
Jan E Hulth ( två i RVN) 
LC Eskilstuna 
Nominerad av: A, B, GD, N, P, S, SM, SV, VG 
 
Riksvalnämnden förordar 
Jan E Hulth 
 
Två ledamöter i Riksvalnämnden 2008-2009 
 
Elisabeth Lindqvist ( ett år i RVN) 
LC Sollefteå/Nipsippan 
Nominerad av: A, B, GD, N, P, S, SM, SV, VG 
 
Åke Björkman 
LC Huskvarna 
Nominerad av: SV 
 
Per-Olof Claesson 
LC Borås/Ullsaxen 
Nominerad av: VG 
Avstår från att kandidera 
 
Ingrid Jerlsten 
LC Landskrona/Citadella 
Nominerad av: A, N 
Avstår från att kandidera 
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Jan Seebass 
LC Åhus 
Nominerad av: GD 
Avstår från att kandidera 
 
Annette Eiserman-Wikström 
LC Mölndal/Kvarnbyn 
Nominerad av: S 
 
Riksvalnämnden förordar 
Elisabeth Lindqvist 
Annette Eiserman-Wikström 
 
 
Riksvalnämnden inom Lions Clubs International, MD 101: 
 
Åke Lind 
LC Wä – ordförande 
 
Jan E Hulth  
LC Eskilstuna– ledamot 
 
Elisabeth Lindqvist LC Sollefteå/Nipsippan - ledamot  
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Varberg 2008-01-24 
 
 
 
Förslag till stadgeändring: 
 
Ungdomskommittén består idag utav 3 st medlemmar, YED (ordförande), BYED samt ledamot (LEO, 
LionsQuest, narkotika samt narkotikasökhundar).  
 
I stadgarna står det följande: 
 
” §4 Kommittén skall bestå av ordförande tillika YED(Youth Exchange Director), BYED (biträdande 
Youth Exchange Director) samt en ledamot. Kommittén skall handlägga ungdomsutbyte, 
lägerverksamhet, kampen mot ungdomars drogmissbruk samt LEO” 
 
Efter att kommittén arbetat under 2 år, har vi nu insett att med tanke på arbetsbelastningen och vikten 
av att satsa på LEO behöver kommittén förstärkas. 
 
Ungdomskommittén vill att guvernörsrådet föreslår Riksmötet att ändra stadgarna så att det finns en 
möjlighet att vara 4st medlemmar i kommittén istället för som idag 3st. 
 
Varberg som ovan 
 
 
 
Jan Lofjärd 


YED 


Ordförande Ungdomskommittén 
 


 


 


 
 


 
 
 


 
YED                                                                              
Jan Lofjärd                                                                           
Ängen, Getterön 1                                                               
S-432 93 Varberg                                                                
Phone: + 46(0)34017407                                                    
Mobile: +46(0)706524755                                                   
E-mail: jan.lofjard@telia.com                                               
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VERKSAMHETSPLAN 2008 – 2009 
 
Fortsatt kamp mot våld och droger. 
 
Under detta tema har vi i Lions arbetad under de senaste åren. Utvecklingen i vårt samhälle visar att 
denna målsättning tyvärr är mer relevant än någonsin. All erfarenhet visar på vikten att jobba 
förebyggande. För oss i Lions finns då ingen anledning att gå över ån efter vatten. Vi har ju redan Lions 
Quest, vårt utmärkta program för att ge lärarna i vår skola ett bra instrument att jobba med för att hjälpa 
elever att ta eget ansvar, kunna stå emot grupptryck och få en grund av sunda och medmänskliga 
värderingar.  
Betydande insatser görs redan av många medlemmar och klubbar för att sprida Lions Quest, finansiering 
av narkotikasökhundar och annat. En annan viktig aktivitet som behöver lyftas fram och anammas av 
många fler är LC Hudiksvalls aktivitet ”Man slår inte”. 
Det är ett projekt mot kvinnovåld som har stor aktualitet. 


 
Kommittén för Framtid, Utveckling och Utbildning. 
 
Som alltid är medlemsantalet en viktig fråga och den negativa trend vi under en följd av år haft fortsätter. 
Något enstaka distrikt har dock lyckats att vända trenden något. 
Vi får dock inte låta detta bli ett negativt mantra, det finns väldigt många klubbar med mycket bra 
medlemsantal och framgångsrik verksamhet. Låt oss se de positiva exemplen och hjälpas åt att hjälpa till 
där det finns problem. 
 
FUU har genom tre arbetsgrupper påbörjat ett arbete med ett förslag till en förändringsprocess inom 
områdena marknad, organisation och utbildning. 
Detta arbete kommer att fortgå under verksamhetsåret i olika remiss led och är målsättningen att ett 
förslag skall presenteras Riksmötet 2009 för beslut. 
Mål:  


Stoppa den nedåtgående trenden i vårt medlemsantal bl.a. genom att ge aktivt stöd till de 
klubbar som behöver hjälp och stimulans. 
Sprida kunskap om Lions och vår verksamhet både externt och internt. 
Att fortsätta stärka ledarskapsutbildningen inom organisationen. 


 
 
 


Kommittén för hjälpverksamhet. 
 
Internationella relationer. 
Lions kan genom gemensamma projekt samverka för att förbättra levnadsvillkor för medmänniskor 
världen över. 
Mål. 


Genomföra de projekt som beslutas på Riksmöten, NSR – nordiska samarbetsrådet samt 
Internationella Convention. 
Att regelbundet följa upp gemensamma pågående projekt. 
Att följa upp och återrapportera till klubbarna från genomförda och avslutade projekt. 


Handikapp. 
Sveriges Lions har under många år gett stöd och uppmuntran till handikappidrott och  
uppmärksamma goda förebilder. 
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Mål: 
 Fortsätta med Bragdlejon och livskvalitetsutmärkelser. 


Fortsätta med försäljning av ”Handikappdiplom” till förmån för handikappidrotten. 
Katastrofberedskapen: 
Genom katastrofberedskapens kassa kan vi ge bidrag till områden som utsatts för katastrofer. Därför är 
det viktigt att kassan fylls på för att ge möjlighet till snabb hjälpinsats. 
Mål:  
 Nå det av Riksmötet uppsatta insamlingsmålet till ”Katastrofberedskapen”. 


Att genom uppföljning återrapportera till klubbarna om resultatet av gjorda insatser. 
  
Tältprojektet Bring Quality to Life är en del av katastrofberedskapen . Genom Lions samarbete med 
Räddningsverket har SRV möjlighet att transportera ut och sätta upp tält i katastrofområden. 
Mål:  
 Frivilliga bidrag från klubbarna. 
 
 
 


Kommittén för barn- och ungdomsverksamhet. 
 
Ungdom. 
Lions program för internationellt ungdomsutbyte bygger på ett av organisationens syften: att skapa och 
upprätthålla en anda av samförstånd mellan jordens folk. Programmet antogs 1961 och har hittills drygt 
60 000 ungdomar deltagit. 
Lions ger ungdomar möjlighet att delta i internationella läger med ungdomar från olika länder.  
 
Mål: 
 Tre distrikt inom multipeldistriktet skall under verksamhetsåret arrangera internationella läger. 
Motsvarande antal svenska ungdomar skall ges möjlighet att delta i läger i andra länder. 
Att samtliga distrikt deltar aktivt och solidariskt i detta arbete. 
 
Leo. 
LEO-programmets syfte är: att ge ungdomar tillfälle att genom egna och gemensamma initiativ utvecklas 
till ansvarsmedvetna medborgare i det lokala, nationella och internationella samhället. LEO finns idag i 
över 130 länder med ca 14 000 medlemmar i 5400 klubbar. 
 
Mål: 
Uppmuntra och stödja distrikten i bildandet av nya LEO-klubbar. 
 
Narkotika – Lions Quest. 
Huvudmålet för årets verksamhet är kamp mot våld och droger. Det har så varit under ett antal år. De 
insatser som gjorts av klubbar och distrikt för inköp av Narkotika sökhundar till Tullverket är ovärderliga 
bidrag för att uppnå detta. 
Lions Quest programmet Tillsammans har under årens lopp utbildat mer än 27 000 lärare i ett arbetssätt 
inriktat på att lära våra barn och ungdomar att bl.a. ta ansvar och att lära sig att kunna avstå. 
För att i handling leva upp till vår målsättning krävs det av oss alla krafttag för att utbilda ytterligare 
många nya lärare i programmet och ge uppföljning till dem som tidigare gått utbildningen. 
Lions Quest programmet är ett bra sätt att för klubbar etablera kontakt med skolor och lärare. 
Detta ger en god rekryteringsgrund för nya medlemmar. 
Mål: 
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Att distrikt och klubbar jobbar för att nya hundar sponsras för att hjälpa till i kampen mot 
droger. 
 
Att alla distrikt har en Lions Quest- ansvarig med ansvar att verka spridning till skolor, 
information till klubbar och zoner. 
 
Att alla distrikt har 2-3 utbildade ”Lions Quest-säljare” för bokning av kurser.  


 
Orkester Norden. 
Orkester Norden är historiskt ett samnordisk projekt som stötts av förutom Lions av Nordiska Rådet och 
flera andra aktörer. Det är ett fantastiskt redskap att utveckla och stödja ungdomar med musikaliskt 
intresse och samtidigt redskap i ett ungdomsutbyte över gränserna. 
Aktiviteten bör på ett mer tydligt sätt kopplas till ungdomsverksamheten. 
Mål.  


Att genom uppföljning av tidigare riksmötesbeslut ge ekonomisk stöd samt att klubbarna 
uppmanas att även stödja ungdomar lokalt som uttagits att medverka. 


 
 


Aktiviteter. 
Världens Barn. 
Även under detta år kommer vi att delta i denna insamlingsaktivitet. Utöver det goda vi kan åstadkomma 
med insamlade medel ger det oss en mycket god PR som vi får nytta av i andra aktiviteter och även när 
det gäller medlemsrekrytering. 
Det ger oss också möjlighet att söka bidrag från Radiohjälpen för internationell klubb och 
distriktsaktiviteter. 
Mål: 
 Att alla klubbar deltar aktivt i aktiviteten. 
 
Röda Fjädern: 
Riksmötet i Jönköping 2007 gav Guvernörsrådet i uppdrag att undersöka förutsättningar för och därefter 
besluta om en Röda Fjädern 2009. 
Guvernörsrådet har efter nödvändig undersökning beslutat att genomföra en Röda Fjädern 2009 till 
förmån för Hjärnfonden med beroendeforskning på bred basis som mål. Beroendeforskning är ett sätt för 
Lions att kämpa mot våld och droger. 
Mål: 
 Öka allmänhetens kunskap om beroendesjukdom 
 Generera medel till forskningen om beroende 
 Öka Lions och Hjärnfondens synlighet 
 Öka antalet unga medlemmar i Lions. 
 
 


Administrativa verksamheten. 
Vår administration sköts till största delen av våra tre anställda på kontoret i Stockholm. 
Så mycket som möjligt skall skötas därifrån för att GR skall kunna ägna sig åt att utveckla lionsrörelsen.  
Mål: 


 Att ha en så kostnadseffektiv och kvalitativt god administration som möjligt.  
 
 


Ekonomi. 
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Det är en ständig balansgång mellan att kunna utföra de uppgifter som åligger oss, att ge klubbarna en 
bra service och att inte belasta medlemmarna med en alltför hög medlemsavgift. 
Mål: 


Att under verksamhetsåret noga följa den ekonomiska utvecklingen och ta de tillfällen som 
kan uppstå att spara på våra administrativa medel. 


 
 
 
För 2008-2009 års guvernörsråd: 
PO Damberg GRO 
Lars Kuntze MD101A o.s.v 
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LIONS CLUBS INTERNATIONAL, MD 101-SVERIGE 


Röda Fjädern 2009 


 


Rapport till Riksmötet 


 
Guvernörsrådet lade förslag nr 9 till Riksmötet i Jönköping. Förslaget lyder: 
Ge Guvernörsrådet i uppdrag att utreda förutsättningarna för en RF 2009 tillsammans med 


Hjärnfonden, samt att Riksmötet ger Guvernörsrådet i uppdrag att efter nödvändig utredning besluta 


om eventuell kampanj. 


Riksmötet antog förslaget. 
 
Arbetsgruppen består för närvarande av IPCC Annette Eiserman-Wikström, DG 101-A Sven-Arne 
Wennerberg, vDG 101-P Patrik Persson samt kontorschef Jan Demuth från lions sida och från 
Hjärnfondens sida Hjärnfondens ordförande Kjell-Olof Feldt, tf VD Arne Lindquist, Professor Lars 
Olsson samt Clara Déry. 
 
Samarbetet mellan Lions och Hjärnfonden ska sprida information om beroendesjukdom och stärka det 
finansiella stödet till forskningen om beroende. Beroende forskning kan se ut på många sätt och därför 
skall möjlighet ges till forskarna att forska på bred basis. Rätt forskning kan leda till resultat som skulle 
kunna förändra livet till det bättre för många. 
Både Lions och Hjärnfonden vill också skapa synlighet för bägge organisationernas omfattande arbete 
inom skilda områden. 
 
Den övergripande målsättningen är en Röda Fjäderkampanj 2009 till förmån för Hjärnfonden med 
beroendeforskning som tema. 
Kampanjen ska; 


• öka allmänhetens kunskap om beroendesjukdom 


• generera medel till forskningen om beroende 


• öka Lions och HFs synlighet och igenkänningsfaktor 


• öka antalet unga medlemmar i Lions 
 
Vid guvernörsrådets möte den 20 januari 2008 beslöts enligt GR 4 07/08 §55:1 följande: 
GR beslutar att genomföra en Röda Fjädern kampanj 2009 och ger arbetsgruppen i uppdrag att 


fortsätta sitt arbete. 


 
Till sist vill jag tacka arbetsgruppen för gott samarbete under den gångna tiden och ser fram emot en 
lyckad Röda Fjädern 2009. 
 
Annette Eiserman-Wikström 
GRO 2006-2007 
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KATASTROFBEREDSKAPEN 
 


Rapport till Riksmötet 


 
 
Katastrofberedskapens ledamöter under verksamhetsåret har varit undertecknad, IRD Lennart 
Ahrnlund, Börje Jonsson och Bengt Almqvist. 
 
Katastrofberedskapen har haft två sammanträden under verksamhetsåret 2006-2007. 
 
Med anledning av utvecklingen i Libanon under sommaren 2006 på grund av oroligheter i Mellanöstern 
och efter en vädjan från Lions i Libanon beslutade Katastrofberedskapen att sända USD 15000.- till 
MD 351:s konto. Bidraget kunde sändas eftersom goda kontakter skapades tack vara Past International 
Director Bruno Ahlquist. Bidraget skulle användas till mediciner, vatten och filtar. 
 
I januari 2007 beslutade Katastrofberedskapen att nya klorpumpar till vattenanläggningen i Grozny till 
en kostnad av 25000,- skulle installeras. De gamla var begagnade och gick inte att reparera. 
 
Även Sri Lanka drabbades vintern 2007 av oroligheter vilket medförde att bostäder i stor omfattning 
förstördes. Katastrofberedskapen beslutade att köpa tält för USD 47320,- till Sri Lankas i samarbete 
med Lions International Foundation som betalde frakt för USD 1980,- från producenten till mottagarna. 
Tälten mottogs bland annat av International President Mahendra Amarasuriya. 
 
Till sist vill jag tacka ledamöterna för ett gott samarbete under verksamhetsåret. 
 
 
Annette Eiserman-Wikström 
GRO 2006-2007 
 








  
   


   
   


   
   


   
   


   
   


   
   


   
   


   
   


   
   


   
   


   
   


   
   


   
   


   
B


il
 9


3 
20


08
-0


2-
18


 
S


id
an


 1
 a


v 
1 


L
IO


N
S


 C
L


U
B


S
 I


N
T


E
R


N
A


T
IO


N
A


L
 M


D
1
0
1
 


 


20
07


-2
00


8 


U
n


de
rh


an
ds


ra
p


po
rt


 t
il


l 
G


R
-5


 f
eb


ru
ar


i 
20


08
 g


äl
la


n
de


 L
io


n
s 


va
ru


m
är


k
es


k
am


pa
n


j.
 


 Sl
ut


ra
p


p
or


t 
fö


r 
he


la
 t


re
år


sk
am


p
an


je
n 


lä
m


n
as


 t
ill


 G
R


-6
. F


ör
 e


n 
br


a 
su


m
m


er
in


g 
oc


h 
ut


vä
rd


er
in


g 
kr


äv
s 


at
t 


al
la


 d
is


tr
ik


t 
st


äl
le


r 
up


p
 o


ch
 h


jä
lp


er
 t


ill
 


m
ed


 in
te


rv
ju


un
de


rs
ök


ni
n


ge
n 


vi
d 


an
no


ns
er


in
gs


p
er


io
de


ns
 s


lu
t.


 A
nn


on
se


ri
ng


en
 s


ke
r 


in
om


 d
e 


gi
vn


a 
ek


on
om


is
ka


 r
am


ar
na


. 
 M


ed
ia


pl
an


 v
år


en
 2


00
8 


 
 


 
 


 
 


B
ru


no
 A


hl
qv


is
t 


 
M


ed
ia


: 
T


id
ni


ng
  


   
 n


r.
   


 
ut


g 
da


g 
 


U
pp


la
ga


  A
nt


al
 lä


sa
re


 
 


 
 


 
 


 
V


il
la


äg
ar


en
   


   
1 


   
  


22
/2


 
 


33
0 


00
0 


ex
  


93
7 


00
0 


lä
sa


re
 


Sv
en


sk
 G


ol
f 


   
 3


   
  


 
27


/2
 


 
34


2 
00


0 
ex


 
50


1 
00


0 
lä


sa
re


 
H


us
 &


 H
em


  
   


4 
   


 
6/


3 
 


12
4 


70
0 


ex
 


51
7 


00
0 


lä
sa


re
 


IC
A


-K
ur


ir
en


  1
2 


   
17


/3
 


 
19


2 
20


0 
ex


  
62


2 
00


0 
lä


sa
re


 
L


är
ar


na
s 


T
id


n.
 6


   
 2


8/
3 


 
23


0 
00


0 
ex


 
26


6 
00


0 
lä


sa
re


  
 Im


p
ac


t 
4 


in
fö


ra
nd


en
 


 
 


 
4 


09
9 


00
0 


lä
sa


re
   


(=
 6


0%
 a


v 
be


fo
lk


n.
 m


el
la


n 
15


 –
 7


9 
år


 n
ås


 2
,6


 g
gr


) 
E


xp
re


ss
en


, A
ft


on
bl


ad
et


, K
vä


lls
p


os
te


n,
 G


T
 


   
 


 
 


 
 


 
 


 
 


 
T


ID
S


P
L


A
N


 F
Ö


R
 L


IO
N


S
-A


N
N


O
N


S
E


R
IN


G
 2


00
8 


 
T


id
n


in
g


  
 


X
--


--
--


--
--


--
--


--
--


--
--


--
--


--
--


--
--


--
--


--
--


--
--


--
--


--
--


--
--


--
--


-X
--


--
--


--
--


--
--


--
--


--
--


--
--


--
--


--
--


--
--


--
--


--
--


--
--


--
--


--
--


--
--


- 
X


--
--


--
--


--
--


--
--


--
--


--
--


--
--


--
--


--
--


--
--


--
--


--
--


--
--


--
--


 
 


F
eb


ru
ar


i 
 


 
M


ar
s 


 
 


A
p


ri
l 


 V
il


la
Ä


g
ar


en
  


 
 


   
 2


2
/2


 
S


v
en


sk
 G


o
lf


 
 


 
   


  
   


  
   


   
2


7
/2


 
H


u
s 


&
 H


em
  


 
 


 
   


  
   


  
   


   
6


/3
 


IC
A


-K
u


ri
re


n 
 


 
 


 
 


   
  


   
  


   
   


  
  1


7
/3


 
L


är
ar


n
as


 T
id


ni
ng


 
 


 
 


 
 


 
   


  
   


  
   


   
  


2
8


/3
 


 Im
p


ac
t 


sö
nd


ag
ar


 
 


 
 


   
  


   
  


   
   


  
   


   
  


   
   


 2
/3


   
   


   
  


   
   


9
/3


   
   


  
   


   
 1


6
/3


   
   


  
   


  
  2


3
/3


(p
ås


k
d


ag
en


) 
E


xp
re


ss
en


 
A


ft
o


nb
la


d
et


 
K


v
äl


ls
po


st
en


 
G


ö
te


bo
rg


s 
T


id
n


 (G
T


) 
 


 
 


 
 


 
( 


V
m


-M
ed


ia
p


la
n


 2
0


08
 )


 


 








Bil 59


2008-02-07


2007-2008








2007-2008 Bil 94 
2008-02-18 


Sidan 1 av 2 
LIONS CLUBS INTERNATIONAL MD101 


 


Lions Clubs International 
MD-101 Sverige 
Hjälpkommittén 


Handikappfonden 


 
 


HJÄLPKOMMITTÉN - behöver förstärkning 
 
Att försöka samordna den  internationella och nationella hjälpverksamheten, på sätt  som skedde för några år 
sedan känns med några års erfarenhet som en riktig åtgärd. Detta arbete måste enligt min mening fortsätta och 
skärpt uppmärksamhet måste bl.a. fokuseras på "nya inslag" med liknande innehåll, som börjar att  leva en egen 
verksamhet, vid sidan av grund-organisationen. ( ex. BQtl). Ansvarsfrågan kan också bli problematisk på sikt om 
vi ej ser upp. 
 
Att involvera Handikappverksamheten, på sätt  som skedde, har inte varit  en helt  lyckad lösning. Tidigare var ju      
5 st. personer engagerade inom nuvarande "Hjälpverksamhetsområde", och detta antal reducerades till 3 st . Det 
fanns ingen logik i att  slå ihop verksamheterna och med facit  i hand kan noteras att  handikappverksamheten har 
blivit  lidande, samtidigt som nyttan inom den internationella delen inte har blivit  speciellt  förstärkt 
 
Det behöver föras en diskussion om vad vi vill med de framtida internationella och nationella hjälpverksamheter-
na, dess mål, dess omfattning och innehåll. Det behöver också föras en diskussion om handikapparbetet, dess 
mål, dess omfattning och innehåll.  Att handikappverksamheten skall vara kvar finner jag vara självklart om vi 
betänker Lions traditioner inom området sedan år 1917. Dom ursprungliga signalerna har ännu i dag år 2008 sitt 
stora värde. 
 
INTERNATIONELL HJÄLPVERKSAMHET 
Vissa delar tycker jag är självklara och jag avser då bl.a. vår Katastrofhjälp, som jag finner vara en naturlig del 
av vår internationella hjälpverksamhet. Egna insatser och eller insatser med hjälp av andra organisationer utan-
för Lions bör självfallet diskuteras. Är exempelvis Läkare utan gränser en tänkbar partner? 
 
Samarbetet med SRV tycker jag också är en naturlig del av en framtida verksamhet. Det blir en hög och snabb 
verkningsgrad av våra insatser, och jag är övertygad om att  samarbetet ytterligare kan utvecklas. De tankar som 
hörs då och då om ett  samnordiskt agerande tror jag inte mycket på. Ju fler som skall blandas in i beslutsproces-
sen innebär en längre besluts-och genomförandetid, och detta är viktiga nyckelfaktorer i katastrofsituationen. 
 
Att vi skall fortsätta att  samarbeta med Världens Barn finner jag vara naturligt. Det är en bra aktivitet som är lätt  
för oss att  jobba med, den tydliggör varumärket, vi arbetar t illsammans med andra ideella organisationer etc. Allt 
detta har ett  stort värde. Det finns dock ett  skönhetsfel genom de administrativa kostnaderna inom denna 
aktivitet, som inte helt  överensstämmer med vår policy, men det får vi nog acceptera, och i framtiden kommer 
det nog att  finnas anledning för oss Lions att  diskutera hur länge som vi har råd med att ha vår "ädla linje" och 
samtidigt kunna investera för att  kunna bli bättre. Det senare är nödvändigt och kostnadskrävande. 
 
När det gäller större internationella projekt som kräver stora renoverings- och nybyggnadsinsatser är jag 
mycket tveksam. Erfarenheterna är inte de bästa och projekten är oförutsägbara, dom kräver stor byggteknisk 
kompetens, dom kräver "platserfarenhet" ,dom kräver bred internationell kompetens och behovet av finansiella 
muskler är många gånger mycket stort. Lions skall självfallet engagera sig inom området, men jag tycker att  vi 
skall arbeta via LCIF med dessa frågor. 
 
Frågan om Casa Minunata och Restaurangskolan har hamnat i en prekär situation. Som jag ser det måste vi göra 
ett  stopp och tänka till. Hur skall vi fortsätta? Vilken inriktning kommer Casa Minunata att  få mot bakgrund av 
den förändring i elevrekryteringen som är ett  faktum? Finansieringen "flyter" och måste få mera fasta former!  
Samma förhållande gäller för Restaurangskolan. Det finns visserligen en del beslut tagna, som i sig kan innebära 
en viss prestigeförlust, men det måste man ta ibland och att begära" time out" stärker förtroendet för ledningen. 
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Frågan om framtida NSR-projekt bör också lyftas fram till diskussion. T idigare erfarenheter med problem, slut-
finansiering etc. bör stämma till eftertanke. Det finns regler som säger att  "ensam är inte stark", men det finns 
också regler som säger "Ju fler kockar desto sämre soppa", och jag vill nog mena att den senare är bättre, och det 
stämmer till eftertanke. Totalansvaret blir tydligare och det blir enklare att bygga upp nationell motivation. 
 
PENGAPÅSEN hamnar genom resonemanget ovan automatiskt i fokus, men jag vill mena att  det behövs en till-
gång till ekonomiska medel som kan hanteras av Guvernörsrådet för snabba, akuta, smärre etc. insatser. Det idag 
aktuella beloppets storlek bör kunna reduceras till storleksordningen max. 1 miljon kronor. 
 
HANDIKAPPVERKSAMH ET 
Handikappverksamheten inriktas idag på ett stöd till svensk handikappidrott på elitnivå. Vår satsning ger ju 
många avtryck genom hela handikapprörelsens olika områden ( fysik, psykiatri, ekonomi, gemenskap, en 
väsentligt förhöjd livskvalitet, utveckling av nya handikapphjälpmedel etc ). Listan kan göras lång. Låt oss slå 
fast att det finns inget bättre rehabiliteringsinstrument. Diskussioner har förts med Svenska Handikappidrotts- 
förbundet om vi skulle kunna höja verkningsgraden genom att förmedla en de av våra medel direkt t ill de olika 
distrikten, men det är klargjort att  SHIF når högst effekt när man "styr"distrikten genom direktstöd i samband 
med olika tävlings- och träningsaktiviteter. 
 
Många med funktionshinder gör jätteinsatser både för sig själv och andra. Det finns också medmänniskor som ej 
är funktionshindrade, som gör stora ideella insatser för andra. Att uppmuntra människor med funktionshinder är 
en viktig faktor. Vi lyfter på detta sätt  fram människor som utgör de goda föredömena för oss alla. Deras stora 
prestationer sker många gånger i tysthet och andra gånger under en viss medial uppmärksamhet. Men det är ju 
föredömet för alla, även icke funktionshindrade, som vi vill belöna och stimulera. Våra Bragdlejon- och 
Livskvalitetspriser har därför under överskådlig tid sitt  stora berättigande. Möjligen skulle vi kunna fundera 
över om vi inte också borde ha ett  ett  speciellt "ungdomspris". 
 
Handikappområdet öppnar möjligheter för oss Lions att agera framöver. Vi kan göra stora insatser t ill gagn för 
alla genom att  engagera oss i och lära oss området. Dom funktionshindrade behöver hjälp med att  förstärka sina 
signaler om hjälp, beslutsfattarna måste lära sig förstå vad det handlar om och allt  som vi gör för dom med funk-
tionshinder gagnar alla människor. Ramper är bättre än trappor, lättöppnade dörrar reducerar behovet av lediga 
händer, hinder i gångvägar som försvinner är bra för all. Hörselslingor är bra för alla med hörselhjälpmedel etc. 
etc.  Det är ett  arbete som inte kräver några ekonomiska insatser av oss Lions, men det kräver hjärta och hjärna i 
kombination, och det ger massor av kärlek och varumärkesidentitet t illbaka. Själv känner jag en Lionsstolthet 
idag när jag går omkring och noterar vad vi har åstadkommit. Det ger en feedback av stor betydelse! 
 
Nytänkande möter i de flesta situationer ett ganska starkt motstånd. Då är det viktigt att "nytänkaren" 
känner att det finns ett stöd för att orka vidare. Vi har agerat många gånger när det gäller vårdformer, 
rehabilitering, presen-tation av nya tekniker ( bordtennis för blinda i Sydkorea och Sydafrika ), 
internationell information i Baltikum om svenska erfarenheter, reducering av utanförskap inom 
idrottsutövandet etc. Detta arbete är viktigt för ett bereda väg för nytänkande och snabb anpassning till 
den kunskapsutveckling som sker. Vi har också flera gånger haft anledning att uppmärksamma 
beslutsfattare på brister  i hantering och humanistiskt tänkande när det gäller finansiering av olika 
hjälpmedel. Det här området är viktigt inom handikappområdet och bör utökas, för det finns inga 
tendenser till väsentliga förbättringar. 
 
 


Börje JonsonBörje JonsonBörje JonsonBörje Jonson    
Ordförande HAFO 
13 februari 2008 


 
 
 


Börje Jonson,   Benskedsvägen 22,   831 61  Östersund,   Tel. 063-516870,   Mobil: 070-228 10 28 
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Förslag av GR om uttag från Penningapåsen till Riksmöte 
 
 
Restaurangskolan 
 
För att kompensera bortfall av sponsor i lagd budget för Projekt Resturangskola i Oradea föreslår 
Hjälpkommittèn att 1 miljon kronor kan överföras till detta NSR projekt som MD 101 är huvudansvarig 
för. 
 
Bilaga , Inriktning från projektledning 
 
 
 


Sight First II 
 
Insamlingen till CF II har en bit kvar till målet och för att nå fram föreslår Hjälpkommittèn att 500 000 
SEK överföres från Penningapåsen. 
 
 
 


Lions Quest 
 
För att förbättra möjligheterna och till att utbilda säljare och öka förståelsen för Lions Quest, föreslår 
Hjälpkommittèn att 200.000 SEK överföres från Penningapåsen till detta .Samtidigt att de kvarstående 
projektmedel som finns under rubriken Narkotika, 67 000 SEK även de överförs till Lions Quest, Totalt 
267 000 SEK 
 
Totalt så blir detta en summa av 1 700 000 SEK av den idag projektkassa på ca 2 500 000 SEK. 
För återfyllnad se förslag 
 
 
Hjälpkommittèn 


Lennart Ahrnlund 


Bengt ALmqvist. 


Börje Jonson 


 
2008-01-27 
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GRO Kenneth Persson 
 
 


BRODER! 
 


Jag känner en viss oro…………………… 
Riksmötet i Halmstad beslutade bl.a. om Kommittén för hjälpverksamhet. Kommittén skulle handlägga olika 
nationella och internationella hjälpprojekt samt handikappfrågor. Syftet var att  reducera kostnaderna för aktuella 
verksamheter och en reducering av bemanningen skedde från 5 personer ( 3 st . med internationell verksamhets-
inriktning  och 2 st . med handikappverksamhetsinriktning ). Efter en diskussion om arbetsordningsförslaget, som 
inrymde möjligheter t ill 4 st . personer beslutade Guvernörsrådet att  kommittén skulle bestå av 3 st . personer, 
varav 1 ordförande ( IRD ). 
 
Med facit  i handen kan konstateras att  de tänkta effekterna inte har nåtts. Synergieffekten av sammanslagningen 
av de olika verksamheterna är ej synlig. Diskussioner mellan fler människor kan förvisso förbättra ett  beslut, men 
de olika områdena kräver ganska vitt  skilda kompetenser och tiden för ideell verksamhet är inte obegränsad och 
sammanblandningen går alltså ut över de olika specialiteterna. På ett  t idigt stadium ( hösten 2005 efter RM ) 
markerade jag att  det inte var möjligt att  fortsätta med det spännande projektet "Gamle Svarten eller ridning på 
remiss" - ett  projekt med fantastiska rehabilteringsmöjligheter. Ett  exempel på en allvarlig resursbrist . Jag kan 
också notera att  t iden för "det jag är bra på" har reducerats genom sammanslagningen och det sker en själslig 
splittring, som stör koncentrationen. 
 
Mandattiderna har jag tidigare uppmärksammat vara en akilleshäl för varumärket, för vi blir inte en" speaking 
partner" med samhället i övrigt beroende på okunskapen. Vi kan inte bidraga med någonting av värde. När det 
gäller handikapparbetet antydde jag i samband med omorganisationen att  det tar ca 5 års hårt arbete innan Du är 
med i spelet och kan börja påverka området. Det är en realitet, som vi alla måste ta ställning till framöver. 
 
Nu står vi vid ett vägskäl. 
Mandattiden för undertecknad går ut och jag har ingen avsikt att slåss för att förlänga den av personliga skäl. Det 
som oroar mig att  det finns ingen, som direkt kan ta över området. Det känns inte bra att  lämna med dessa förut-
sättningar för ögonen och det är upp till GR att  fundera över frågan och dess fortsatta handläggning. 
 
Alf  Bakken var tidigare person nr 2 inom området och vi hade påbörjat hur det fortsatta arbetet skulle se ut, för 
att  förbereda min avgång , genom att  bygga upp en smidig kompetensövergång. Vi fick inte fortsätta genom att  
den nya organisationen hindrade detta.  Alf är villig att  ställa upp, men en övergångstid för kompetensöverföring 
är nödvändig. 
 
Jag föreslår att Alf blir ny ordförande för Handikappfonden med början verksamhetsåret 2008-2009, och att  jag 
blir Alfs "mentor" och ledamot under denna tid. Alf bör sedan fortsätta som ordförande och GR utser en ny 
ledamot inom handikappområdet, med början under verksamhetsåret 2009-2010. Under verksamhetsåret 2008-
2009 måste vi sedan lägga  ner mycket arbete för att få fram en verklig eldsjäl inom handikappområdet. 
 
Det här ett  förslag från mig, som GR får fundera över. Arbetsordningen medger ytterligare en ledamot inom 
Hjälpkommittén, men det är upp till GR att  besluta. Jag har bara en vilja att vårt arbete inom handikappområdet 
skall kunna utvecklas, och möjliggöra en bättre livskvalitet för medmänniskor med funktionshinder. Vi kan göra 
väldigt mycket inom området om vi förstår, kan och vill. Jag är beredd att "dra mitt  strå till stacken". Men det är 
GR som bestämmer mitt  framtida engagemang. 
    
 


VARMA HÄLSNINGAR 
Börje JonsonBörje JonsonBörje JonsonBörje Jonson    
14 februari 2008 
Börje Jonson,   Benskedsvägen 22,   831 61  Östersund,   Tel. 063-516870,   Mobil: 070-228 10 28,   e-mail: borje.jonson@telia.com 
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Medel till Katastrofberedskapen 
 
För att behålla nivån i Katastrofberedskapen på behövs påfyllning  


 
 
Guvernörsrådet föreslår att Riksmötet beslutar att: 
Rekommendera klubbarna att betala in 100 kronor per medlem till MD 101 för verksamhetsåret 2008-
2009 
Höjningen ser vi som nödvändig för att tillgodose förmågan att hålla nivån på tält i god nivå. Denna 
verksamhet hör hemma under katastrofberedskapen. 


 


 
Hjälpkommittèn MD 101 
2008-01-24 
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Medel till NSR Projekt 
 
För att fullfölja målet till beslutade NSR projekt på behövs påfyllning.  


 
 
 
Guvernörsrådet föreslår att Riksmötet beslutar att: 
Rekommendera klubbarna att betala in 15 kronor per medlem till MD 101 för verksamhetsåret 2008-
2009 


 
 
 
Hjälpkommittèn MD 101 
2008-01-24 
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Projektets framåtskridande 


Förslag till Guvernörsrådet GR-möte nr 5  
22-24 februari 2008 i Skövde 


 
Bakgrund 


 


Projektet antogs som NSR-projekt den 21 januari 2006 i Kuusamo. 
Beräknad projektkostnad april 2006: 4 245 750 
 
 Projektets syfte  
• Att ge yrkesutbildning till ungdomar med handikapp 
• Att skapa arbetsmöjligheter och vara förebild för integration av människor med 
handikapp i arbetslivet 
• Att skapa intäkter för egenfinansiering av restaurantskolan och Casa Minunatas 
grundskola. 
Projektets mål  
• Att uppföra en byggnad på Casa Minunatas tomt med storkök och skollokaler 
• Att bedriva yrkesutbildning med restaurangprogram. 
• Att bedriva cateringverksamhet och skolbespisning. 
• Att bli modell och kompetenscentrum för yrkesutbildning för ungdomar med särskilda 
behov. 
 


 
 


Den nya byggnaden placeras i anslutning till Sveriges  Lions  tidigare skolprojekt Casa M inunata                         
 


Projektläge: 
 Beräknad byggstart: september år 2007. 
Projekteringen är klar och alla tillstånd ifrån myndigheter är givna. 
 Fjärrvärmen är framdragen, samt vatten- och avloppsledningar. 
 Markförberedelserna är gjorda. 
 
Problemanalys: 
1. Vid byggstart var det problem med likvida medel och bygget kunde inte igångsättas.  
2. I dagsläget saknas fullständig finansiering på grund av att en större sponsor klivit av och 
ändrat sin inriktning för sina sociala investeringar. 
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3. Det framgår av diskussioner med rumänska byggkonsulter och verksamhetsansvariga att 
det inte är möjligt att reducera den föreslagna byggnaden beroende på de myndighetskrav, som 
ställs på denna typ av verksamhet och antal elever. 
 


Förslag  
 
Projektledningen föreslår att Guvernörsrådet verkar för att den ursprungliga projektplanen fullföljs 
med full styrka och att rekommendera Lionsklubbarna att bidraga enligt nedan  samt att förslå 
Riksmötet 2008 i Uppsala att ur Pengapåsen tillställa projektet 1 000 000 kronor. 
Nedan följer ett förslag till finansiering utifrån den ursprungliga kostnadskalkylen. 
 


Förslag 1 till finansiell plan för restaurangskolan 
  medlemmar Insats kurs Svenska valuta   


NSR   74 500 € 9,44 703 280 kr  OK 


NSR   74 500 € 9,44 703 280 kr  OK 


LCIF   $75 000 6,4 480 000 kr  OK 


Sponsorbidrag ?    209 190 kr pågår 


Bidrag ifrån bl.a. 
Danmark och Island 
som diskuterades vid 
NSR    150 000 kr  


Lions Clubs Sverige 13 400  250LCx4000  1 000 000 förslag 


Lions Clubs Sverige 
kassa jan 2008     100 000 kr OK 


Pengapåsen       1 000 000 kr förslag  


    Summa intäkter 4 245 856 kr   


    Projektets kostnad -4 245 750 kr   


    Resultat 100 000 kr   


 


Övrigt: 
Casa Minunatas storkök,som idag utspisar mat och mellanmål till alla barn på skolan, lever på 
dispens till slutet av detta skolår. De nya bestämmelserna som införts i Rumänien medför om eller 
nybyggnad. 
1996 finansierade Sveriges Lions och Radiohjälpen köket ifrån Elektrolux. 
Alternativet är att köpa färdiglagad mat externt.     
                           
Bjästa 2008-01-29 


Christer Fält 
Projektledare 
tel: +46 (0)730 97 75 79 
falt.christer@telia.com  
 
Den nordiska utbildningsmodellen kommer på plats mitt i Europa. 
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Medel till Pengapåsen 
 
För att  behålla nivån i Penningapåsen på behövs påfyllning  


 
Guvernörsrådet föreslår att Riksmötet beslutar att: 
Rekommendera klubbarna att  betala in 50 kronor per medlem för verksamhetsåret 2008-2009 
 


 
Hjälpkommittèn  


2008-01-24 
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HJÄLPKOMMITÉEN  
Handikappfonden 
 
Förslag till Riksmötet i Uppsala 2008 
Vid tidigare Riksmöten och senast vid Riksmötet i Jönköping antogs handlingsprogram för Handikappfondens 
arbete. Arbetet har i stort sett  fortskridit  enligt av Guvernörsrådet fastställda projektplaner. RM år 2007 i Jönköping 
beslutade att  vi skulle fortsätta arbetet med tema: "Gör Din kommun tillgänglig" Under verksamhetsåret har 
information tillställts ett  antal klubbar med uppmaning att  påbörja ett  föreberedelsearbete. Distriktsguvernörerna har 
nyligen tillställts ett  speciellt  material, med syfte att  förtydliga Lions möjligheter att  hjälpa till genom att  tränga in i 
de funktionshindrades situation och sedan skapa olika möjligheter för medmänniskor som verkligen behöver vår 
hjälp. Arbetet har genererat många resultat och det är därför numera naturligt att  kontakta Lions när det uppkommer 
problem eller nya ideer. Lions kan i framtiden spela en mycket stor framtida roll som översättare, medlare och 
informatör mellan olika intressenter. Många funktionshindrade har fått  hjälp med att  "låsa upp byråkratin" och få 
förståelse situationen via Lions. Tryggheten för synskadade och rörelsehindrade har väsentligt förbättrats tack Lions 
olika insatser.. Lyckade entr~satsningar till Lindex, Vero Mods, Handelsbanken ochTörners etc. är nu de goda 
exemplen för övriga näringsverksamheter då vårt arbete fortsätter. 
 
Förberedelser pågår för att  senare aktivera Hörselområdet, som är det område där störningarna tyvärr ökar på ett  
dramatiskt sätt . Inom dettaa område finns mycket att göra. 
 
Sveriges Lions Bragdlejon med åtföljande stipendier t ill en kvinnlig och en manlig framstående handikappidrottare 
ar mycket uppskattade. Det finns också anledning att  i likhet med tidigare år uppmärksamma andra framstående 
insatser inom handikappområdet via "Sveriges Lions pris för Livskvalitet". Samtliga priser utdelas vid Riksmötet. 
 
Ungdomshandikappidrotten förtjänar uppmärksamhet.. Det är viktigt att  i unga år komma med i idrottsverk-
samheten för att  skapa sin framtida livskvalitet. Att få tävla. Att få kvalificera sig, att  få resa och träffa andra betyder 
mycket Ungdomar med utvecklingsstörning bör speciellt  uppmärksammas. Vi har lämnat prisstöd till olika stora 
tävlingar och detta stöd bör fortsätta. 
 
En medveten satsning på Elithandikappidrott görs för att  stimulera till bättre idrottsprestationer, t ill ökad stimuli 
för breddidrotten och till utveckling av olika hjälpmedel. Idrotten är den viktigaste rehabiliteringsmöjligheten både 
ur fysiska och psykiska hälsoaspekter. Stödet har haft betydelse för den svenska truppens framträdande insatser vid 
Paralympics och nu fortsätter satsningen inför Paralympics i Peking 2008. Det är värt att  omnämna att  vid 
Paralympics i Aten år 2004 togs hela 14 st. medaljer av totalt  21 st. av Lions Bragdlejon. 
Handikappfonden vill i övrigt hålla en hög beredskap för att  kunna ge vårt stöd till ett nytänkande inom olika 
vårdformer, nya rehabiliterings tekniker, informationsaktiviteter etc. 
 
För Handikappfondens fortsatta verksamhet behövs klubbarnas ekonomiska stöd under kommande år. 


 
Guvernörsrådet föreslår därför Riksmötet besluta: 
att Handikappfonden skall fortsätta utdelningen av BRAGDLEJON- och LIVSKVALITETSPRISERNA och 


ha möjligheter att komplettera till andra områden efter beslut av Guvernörsrådet. 
 
att Handikappfonden skall bereda olika förslag till Handikapprojekt eller Handikappstöd och därefter 


presentera förslagen för Guvernörsrådet, som beslutar i ärendet. 
 
att            Handikappfonden skall fortsättaa att  sprida information om projektet "Gör Din kommun tillgänglig". 


Information skall nå fram till samtliga klubbar. Direktkontakt mellan Handikappfonden och de olika 
distriktens handikappansvariga skall upprättas för att  möjliggöra arbetet. Arbetet inom hörselområdet 
aktiveras. 


att rekommendera bidrag till Handikappfonden med minst 40 kronor per medlem, varav 20 kronor skall 
användas som aktivt stöd till Svensk Handikappidrott  och dess satsningar på Paralympicsdeltagande. 


 
Börje Jonson 
6 februari 2008 
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Hjälpkommittén MD-101 
Handikappfonden 
 
 


HANDIKAPPAKTIVITETER Lägesrapport GR 23-24 februari 2008 
HANDIKAPP-OS - Stöd Svensk Handikappidrotts satsningar på att bli bättre  
DG uppmanade att sprida information om vår satsning och dess betydelse 
 
AKTIVERINGSPROJEKT 
Projektiden "Gamle Svarten eller Ridning på remiss är bordlagd men hålls levande. Insamling av olika 
data och mediabevakning pågår ständigt. 
 
HAFO fick en föifiågan om bidrag till Special Olympics ( tävlingar för utvecklingsstörda). Vi ställde 
oss positiva till förfrågan och ställde 25 000 kronor till förfogande. Tävlingarna är genomförda och vi 
har mottagit en rapport från tävlingarna och ett varmt tack för stödet. 
HAFO har aktualiserat behovet av informationsmaterial om Lions anpassat för synskadade. Efter 
kontakt med LCI noterades att vi, trots våra mångåriga satsningar inom synvårdsområdet, saknar 
aktuellt material. Vår ID Jan-Åke Åkerlund har kontaktats i ärendet och lovat "lyfta in frågan" i 
samband med kommande möte med Lions Internationella Styrelse. 
 
Under året utkommer Ambjörn Sandler med en bok om sitt livsöde. HAFO har läst manuskriptet och 
finner att boken är nyttig tör alla människor ( ej funktionshindrade, funktionshindrade, vårdpersonal, 
specialister av olika slag etc. ). Ambjörn har gjort en beundransvärd ideell insats för Lions, och vi 
finner boken så nyttig att vi har beslutat köpa 100 st. böcker till en kostnad av ca 10 000 kr. DG, vDG 
och AU skall läsa boken, och sedan skall alla inom GR, AU och vDG hjälpa till att sprida de inköpta 
böckerna enligt ett speciellt spridningsschema. 
Diskussion kommer senare att aktualiseras om speciellt insatser för barn / ungdomar. 
 
BRAGDLEJON- och LIVSKVALITETSPRISER + SV. UNGDOMSSPELEN ETC.  
Annonsering om Bragdlejonpriserna har ägt rum i tidningen The Lion och tidningen Svensk 
Handikappidrott. 
 
Klubbarna har via DG-information uppmanats att hjälpa till i nomineringsarbetet. Erfarenheterna från 
föregående verksamhetsår var positiva. Handikappsamordnaren i Uppsala län har också kontaktats i 
nomineringsarbetet. I övrigt sker kandidatsökningen via mediabevakning, spontana kontakter etc. 
 
Svenska Ungdomsspelen i Handikappidrott genomfördes på Stockholms Stadion den 26 augusti 2007. 
Team Västergötland erhöll Sveriges Lions l:a pris ( 7.000:-), Team Småland Lions 2:a pris (4.000:--) 
och Team Skåne Lions 3:e pris ( 2.000:--). Team Skåne blev också mottagare av kronprinsessan 
Viktorias vackra Vandringspris i silver och fick för detta 2.000 kronor av Lions. HAFOa representant 
var prisutdelare. Vi har också lämnat stöd till Malmö Open, en stor idrottstävling med mer än 2500 
deltagare och bland dessa finns också funktionshindrade. Vårt bidrag till priser uppgår till 5 000 kronor. 
 
GÖR DIN KOMMUNS CENTRUM TILLGÄNGLIGT 
Information om aktiviteten kommer att skickas ut till samtliga klubbar med hjälp av respektive DG. 
Syftet är att tydliggöra de möjligheter som finns i projektet, att göra en massa lokal nytta för 
funktionshindrade och bygga upp nätverk för den lokala Lionsverksamheten Utskicket år fördröjt p.g.a. 
långvarigt datakrångel hos undertecknad. DG skall dock få materialet senast i samband med mötet i 
Skövde. 
 
I Östersund fortsätter arbetet enligt plan. Vi planerar att i början av år 2008 starta upp några korta 
informationsaktiviteter efter ftiifiågan från P-vakterna ( området vid Länsbiblioteket), från Landstinget 
(området vid sjukhuset som skall byggas om) samt från P-vakterna och Securitas om området vid det 
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nya handelscentret i Lillänge. Aktiviteterna beräknas komma igång efter Skidskytte VM i Östersund. 
 
Norrvidden-Fastigheter AB har efter samtal med oss aktiverat 2 arkitekter med uppdrag att redovisa 
lösningen för en handikappanpassning av entréerna till f.d. DUKA resp. Hamm & Nilsson. Polisen har 
kontaktats om den för alla speciellt funktionshindrade riskfyllda cykeltrafiken på Gågatan, men vi har 
ännu ej kunnat notera någon åt gärd. Vi har beslutat att aktivera frågan under våren 2008. Vi noterar att 
situationen vad gäller de olika uteserveringarnas tillgänglighet har förbättrats. 
 
Vi har uppmärksammat Tiirners Konditori för deras ombyggnad och handikappanpassning. Med stor 
tillfredsställelse noterar vi att dom har bekräftat att dom har lyssnat på våra signaler. 
Från arrangörerna av Skidskytte-VM i februari 2008 har vi tillfrågats om vi vill ta på oss en 
värdskapsfunktion för funktionshindrade. Vi har svarat ja och planering pågår. Vi kommer att deltaga 
vid väråskapsutbildning och flera Lions har fått extra språkträning. I annonseringen uppmärksammas 
funktionshindrades möjligheter och kontakttelefonnumret går till en av medlemmarna i Lions Club 
Östersund. 
 
Vi har aktivt medverkat för att fa fram en personligt anpassad handikapparkeringsplats till en mycket 
svårt funktionshindrad tjej. 
 
Vi har också varit aktiva när det gäller att ordna ett lokalt parkeringstillstånd för en kille med 
specialfordon, som ej berörs av vägtrafikkungörelsen. 
 
Arbetet inom hörselområdet kommer att fokuseras under våren 2008. En diskussion med 
Handikappsamordnaren i Jämtlands läns landsting skall genomfdras inom kort. Ett aktuellt och viktigt 
funktionshinderområde. 
 
 


Börje JonsonBörje JonsonBörje JonsonBörje Jonson    
ordfröande 
6 februari 2008 
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Guvernörsrådet MD 101 


 


Rapport angående Astma och Allergiförbundets Forskningsfond. 
 
1989 genomförde Lions en Röda Fjädernkampanj, där de insamlade medlen, 64 miljoner 
kronor gick till Astma och Allergiförbundet. Dessa medel ut gjorde grundstommen i den 
förskningsfond, som sedermera bildades. Sedan starten, har Lions haft en plats i fondens 
styrelse. Vidare skedde, efter några år, en ombildning till stiftelseform. 
 
I verksamhetsparagrafen är det vidare uttryckt, att fondens styrelse ansvarar för förvaltningen 
av fondens kapital, samt beslutar, efter förslag från Forskningsnämnden, om utdelning av 
stipendier och anslag till forskare. 
 
Styrelsen består av totalt 5 ordinarie ledamöter och 3 suppleanter, och är detta en lagom 
storlek, för att sköta verksamheten. 
 
Under det gångna året har beslut tagits, att dela ut kronor 7 550 000, till 47 forskningsprojekt, 
samt 230 000, till särskilda forskningsprojekt. Under senare delen av året,  fick fonden en  gåva, på 3 5 
millioner kronor, vilket beslutades, att 38 projekt får vardera  ytterligare 82 000, 
kronor, samt att 9 projekt beviljas medel upp till det belopp som sökts. 
Denna gåva var villkorad, att den skulle delas ut under 2008. 
 
Sedan 1 januari 2007, har undertecknad, PCC Bengt Hultén, utsetts till ordinarie ledamot i 
Forskningsfondens styrelse, samt PDG Göran Linnarsson, såsom ersättare. 
 
Harplinge 2008-02-12 
 
 
 
Bengt Hultén 
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FÖRSLAG (AU)-3 
 


"PENGAPÅSEN" 
Rutinbeskrivning för Kommittén för hjälpverksamhet 


 
Bakgrund 
För Lions hjälpverksamhet har beslut tagits vid olika Riksmöten om stöd till projekt. Besluten har tagits i 
demokratisk anda och innebär att  samtliga klubbar har att  stödja projektet efter bästa förmåga. 
 
Vid GR-mötet 2003 i Eskilstuna tillsattes en arbetsgrupp för att  utreda finansiering av projekt. Arbetsgruppens 
förslag "Pengapåsen" förelades Riksmötet i Gävle 2004 som beslutade i  enlighet med detta. 
 


ARBETSORDNING 
 
Inriktning och hantering av projekt 
 
1. Kommittén för hjälpverksamhet skall aktivt arbeta med att söka projektidéer och vara mottagare 


av olika förslag till projekt. Efter utvärdering och presentation tar GR ett inriktningsbeslut om 
fortsatt  utredningsarbete eller förslag till Riksmötet. 


 
2. Kommittén för hjälpverksamhet utreder förutsättningarna tillsammans med förslagsställare och 


rekommenderar val av projekt t illsammans med en budget som säkerställer finansieringen av 
projektet.  


 Bidrag från LCIF får inte räknas in som en del av intäkterna, förrän projektet har finansiellt  
säkerställts.  


 
3. Årligen skall förslag på projekt för kommande verksamhetsår upprättas, som sedan fastställes av 


Riksmötet.  
                                         
4.         Målsättningen är att  Pengapåsen skall innehålla en finansiell buffert om minst  


1.5 miljoner kronor. 
 
5.        GR får efter förberedd bedömning av Kommittén för hjälpverksamhet och AU fatta 
                      beslut om max. 5 basbelopp till beslutade och pågående projekt. 
 
6. Pågående projekts status skall redovisas för Riksmötet. 
 
Det åligger respektive distrikt att  medverka till att beslutade projekt kan nå sitt  mål genom att  
informera och motivera klubbarna och dess medlemmar att  bidraga efter bästa förmåga. 
 
Efter förslag av GR skall Kommittén för hjälpverksamhet utforma klara riktlinjer för projektledare. 
 
Regler och inriktning för hantering av projekt 
MD 101 har en IRD för bevakande av hjälpverksamheten. IRC i respektive distrikt skall aktivt medverka till att 
beslutade projekt drivs fram mot det uppsatta målet, och även tillse att  klubbarna efter förmåga medverkar till 
inbetalning av Riksmötet rekommenderat bidrag. IRC skall också aktivt medverka till att  de projekt som skall 
fullföljas blir presenterade i distriktet. Ingen skall behöva vara okunnig om aktuella projekt. 
För att  IRC skall klara denna uppgift  bereder Kommittén för hjälpverksamhet och redaktören för The Lion  
fortlöpande aktuellt  informationsmaterial. 
 
KO MMITTÉN FÖ R HJÄLPVERKSAMHET 
 
Lennart Ahrnlund 


Bengt Almqvist 


Börje Jonson 
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Styrelsen för stiftelsen Lions forskningsfond för åldersrelaterade sjukdomar får härmed 
avge redovisning för det förlängda verksamhetsåret 2006-07-01 – 2007-12-31, stiftelsens 
sjunde verksamhetsår. 


Bakgrund 
Lions Clubs International, Multipeldistrikt 101 (MD 101) Sverige genomförde under år 
1999 en Röda Fjädern-insamling i samarbete med Lions övriga nordiska multipeldistrikt. 
Insamlingen genomfördes för att manifestera lionsrörelsens 50-åriga verksamhet i Norden. 


Nordiska Samarbetsrådet (NSR) beslutade vid sitt möte i Seinäjoki år 1996 att 
rekommendera respektive multipeldistrikts Riksmöte att besluta om dels att genomföra en 
gemensam Röda Fjädern-insamling till förmån för forskning om åldersrelaterade sjukdomar 
och andra åt gärder med inriktning på ökad livskvalitet för äldre, dels att av respektive 
multipeldistrikts insamlade medel skulle 20 % avsättas till gemensamma nordiska projekt 
och resterande 80 % skulle disponeras nationellt. 


1996 års Riksmöte beslutade att MD 101 Sverige skulle delta i insamlingen. 


Efter det att insamlingen hade avslutats beslutade guvernörsrådet i MD 101 Sverige vid sitt 
sammanträde i mars 2000 att bilda en stiftelse för förvaltningen av de insamlade medlen. 
Stiftelseurkund och stadgar för stiftelsen fastställdes av guvernörsrådet som också utsåg den 
första styrelsen. 


Ändamål 
Stiftelsens ändamål är att 
• Främja vetenskaplig forskning rörande åldersrelaterade sjukdomar 
• Lämna stöd till åtgärder för att höja äldres livskvalitet 
• Informera om stiftelsens verksamhet 


Stiftelsens verksamhet 


Utdelning av medel 
Under verksamhetsåret har 34 ansökningar om bidrag kommit varav en efter 
ansökningstidens utgång. De sökta bidragen är på belopp från 30 000 till 720 819 SEK och 
totalt 9 969 275.  


Styrelsen beslutade den 15 september 2007 att dela ut fondens totala behållning efter avdrag 
för verksamhetsårets administrativa kostnader. Efter samråd med medicinsk sakkunskap 
beslutade styrelsen att dela ut följande stipendier. 
Ulf Isaksson 155 000 
Raffaella M Crinelli 275 000 
Eva Elgh 440 000 
Tony Pellfolk 430 000 
Staffan Eriksson 120 000 
Håkan Littbrand 360 000 


Efter det att samtliga kostnader hade betalts eller medel reserverats för kommande 
kostnader beslutade styrelsen den 4 december 2007 att betala ytterligare 12 398 till 
Raffaella M Crinelli. 
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Formalia 
Styrelsen har den 15 maj 2007 beslutat att förlänga verksamhetsåret med sex månader för 
att kunna avveckla fonden så att det omfattar tiden 2006-07-01—2007-12-31. 


Stiftelsen kapital uppgick vid verksamhetsårets början till 1 712 659 kr vilket var ungefär 
det belopp som stiftelsen betalat ut som bidrag tidigare år.  


Med anledning av att fondens hela kapital kommer att delas ut under det förlängda 
verksamhetsåret har syrelsen, i enlighet med stiftelsens stadgar, begärt hos fondens stiftare - 
Lions Guvernörsråd MD 101- att få avveckla fonden och upplösa stiftelsen. Guvernörsrådet 
biföll ansökan (§ 47 K) 


Under verksamhetsåret har styrelsen bestått av  
Urban Möller, ordförande 
Björn Wahlenius, kassör 
Charles Rossheim, sekreterare 


Styrelsen har haft sju protokollförda sammanträden. 


Styrelsen har i enlighet med stiftelsens stadgar skickat årsredovisningen för verksamhetsåret 
2005 – 2006 med tillhörande revisionsberättelse till Lions Clubs International MD 101 
Sverige och till Länsstyrelsen i Stockholms län i dess egenskap av tillsynsmyndighet samt 
till Lions Clubs International, juridiska avdelningen i enligt med kravet i tillstångsbeslutet 
om att få använda ordet ”Lions” i stiftelsens namn. Så snart samtliga handliga färdigställts 
kommer styrelsen att skicka årsredovisningen 2006 – 2007 och övriga handlingar till 
samma institutioner.  
 


Stiftelsen har betalat in registreringsavgiften för år 2007 till Länsstyrelsen i Stockholms län. 


Stiftelsen har lämnat inkomstdeklaration till Skatteverket. 


 


Ekonomi 


Stiftelsens resultat- och balansräkningar redovisas i särskilda bilagor 


 


Stiftelsen Lions Forskningsfond för åldersrelaterade sjukdomar  


 


 


Urban Möller Björn Wahlenius  Charles Rossheim 
Ordförande Kassör Sekreterare 
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EKONOMI 


I det följande redovisas resultat- och balansräkning för avvecklingsperiodens förlängda 
verksamhetsår och föregående år 


 


RESULTATRÄKNING (KR) FÖR TIDEN 
 1/7 2006 - 31/12 2007 1/7 2005-30/6 2006 


Verksamhetens intäkter 0 0  


Ändamålskostnader 
Forskningsbidrag Sverige - 1 792 555 - 1 635 000 


Administrationskostnader 
Resekostnader, annonser mm - 23 322 - 18 921 


Verksamhetsresultat - 1 815 877 -1 653 921 
 


Resultat från finansiella placeringar 
Räntor och utdelningar 33 266 111 792 
Resultat vid försäljning av fondandelar etc 75 072 - 33 949 
Kursförändring räntefonder 0 - 50 246 
Courtage och förvaltningskostnader - 5 120 - 12 778 


Summa finansiella poster 103 218 14 819 
 


Årets resultat - 1 712 659 - 1 639 102 
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BALANSRÄKNING (KR) PER 2007-12-31 2006-06-30 


TILLGÅNGAR 


Omsättningstillgångar 


Diverse fordringar  0 153 
Upplupna inkomsträntor  0 40 
Likvida medel Not 1   0 2 227 466 
Summa omsättningstillgångar    0 2 227 659 


Summa tillgångar    0 2 227 659 
 


EGET KAPITAL 


Eget kapital 


Fondkapital vid årets början  1 712 659 3 351 761 
Årets resultat  - 1 712 659 1 639 102 


Summa eget kapital                  0 1 712 659 
 


Kortfristiga skulder 


Diverse skulder Not 2   0 515 000 


Summa skulder    0 515 000 


Summa skulder och eget kapital    0 2 227 659 
 


Redovisningsprinciper 
Årsredovisningen har upprättats i enlighet med årsredovisningsslagen och 
bokföringsnämndens allmänna råd. Fordringar har värderats individuellt och upptagits till 
det belopp de beräknats inflyta med. Värdepapper har upptagits till det lägsta av 
anskaffningsvärdet och verkligt värde per balansdagen. 


Not 1 
Nordéa, räntefond långa placeringar  0 916 524 
Nordéa, institutionell penningmarknadsfond 0 774 049 
Nordéa aktieindexobligation  0 500 000 
Nordéa affärskonto    0      36 893 


    0 2 227 466 


Not 2 
Forskningsanslag beslutade 2005/2006    0 515 000 


    0 515 000 


Styrelsen för Stiftelsen Lions forskningsfond för åldersrelaterade sjukdomar 


Göteborg, Örebro och Trollhättan den 15 februari 2008 


 
 


Urban Möller Björn Wahlenius  Charles Rossheim 
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Min revisionsberättelse har jag avgivit den 16 februari 2008 
 


 


Rolf Eriksson 
Auktoriserad revisor 
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Profilprojekt hos Världens Barn 2008 
 
Hjälpkommittén föreslår följande som profilprojekt i Värdens Barn 2008 
 
Förslag 1 


 


’Lions kamp mot blindhet’. 
 
Synvård och arbete för de blinda har sedan Helen Keller talade inför 
kongressen 1925 varit en av Lions viktigaste aktiviteter genom åren. 
På senare år har Sight First varit det mest omfattande program 
för att förebygga blindhet, som Lions åtagit sig.  
Att lyfta fram blindhet och synvård skulle således visa en av våra viktigaste  
aktiviteter och stärka Lions varumärke på ett bra sätt. 
 
När det gäller kamp mot blindhet och Sight First finns redan informationsmaterial 
framtaget i form av broschyrer, och det finns filmer, som kan visas i tv. 
 
Lions kan senare fördela de insamlade medlen till våra redan aktiva synvårdsprogram,  
Sight First II och Morogoro. 
 
Förslag 2 
 
För att få ett komplement till ovan föreslår vi att GR lyfter fram projektet ’Mödrahälsovård’ i Morogoro 
som ett profilprojekt. 
I det projektet finns hjälpbehovet inom ett annat hälsovårdsområde, men mödrahälsovården skulle rikta 
sig till mödrar i Morogoro/Mvomero-området. Det är ju samma område som 
Lions nu driver sitt synvårdsprojekt och det är kanske en extra poäng att Lions koncentrerar sin 
hjälpverksamhet till samma geografiska område. Se bif.bilaga.  
 
 
 
 
 
För Hjälpkommittén 
 
Lennart Ahrnlund 
Bengt Almqvist 
Börje Jonsson 
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MÖDRAHÄLSOVÅRD 
 
 
I Morogoro/Mvomero dör vart sjätte barn i samband med födseln. Före 5 års ålder ytterligare vart 


fjärde. 


Av mödrarna dör en av hundra men på de mest avlägsna områdena en av femton i barnsäng! 
 


Till ”barnavårdscentralen” kommer en 28-årig kvinna. Det är hennes åttonde graviditet. Två barn 


har överlevt. Tre dog strax efter födseln. Två blev missfall. ”Varför kom du inte hit efter ditt 
missfall?” ”Nog hade jag velat, men jag hade inte råd.” Patientav-giften var två kronor. 


Bland de fattiga i Afrika dör så många barn att man måste få åtminstone tio stycken för att var 


någorlunda säker på en trygg ålderdom. 
  


De vanligaste mödrarelaterade dödsorsakerna är: 
 
 Blödningar 


 Infektioner 


 Havandeskapsförgiftning 
 Osäkra aborter 


 Utdragna förlossningar 
  
 
Vad kan Lions göra? 
 


• Möjliggöra utbildning av barnmorskor och annan sjukvårdspersonal inklusive traditionella 
barnmorskor.  


 


• Förbättra utrustningen på landsbygdsklinikerna.  
 


• Genoföra ökad information till kvinnor i fertil ålder, deras anhöriga och byhälsoarbetare. 


  
I vårt Sight Firstproject möjliggör vi att antalet onödigt blinda bland de vuxna minskar. I det 


planerade projektet i kampen mot barnablindhet kan vi minska antalet blinda barn. 
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Med en insats för bättre mödrahälsovård kan vi öka överlevnaden bland nyfödda. Detta medför 


också att varje kvinna inte behöver föda så många barn och därmed slipper ett antal livsfarliga 


barnsängar.  
 


Att få behålla sin mamma är livsviktigt för de barn som redan finns i familjen! 


 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


Vore inte detta ett bra mål för Lions del i Världens Barn 2008! 
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MOTION NR 1 


 
 
 
Gemensam motion till Riksmötet 2008  
från lionsklubbar i zon 3, distrikt 101-A 
 


Till Guvernörsrådet 


 


Modell för kommunikation om klubbarnas bidrag till nationella och internationella projekt 


 
Problembeskrivning 


Med nuvarande informations- och beslutsordning i distrikts och riksorganisation, upplever vi oss i de 
lokala Lionsklubbarna oftast ställda inför fullbordat faktum vad gäller start av aktiviteter och projekt 
som beslutats på överordnade nivåer och utdebiteringar för sådana projekt. 
 
Vi har inga anmärkningar mot beslutens legitimitet. De sker i fastlagd demokratisk ordning. Men pga. 
klubbmedlemmarnas bristande intresse för att delta i den centrala beslutsprocessen, kommer beslutade 
projekt och aktiviteter ofta att upplevas som främmande inslag i klubbarnas verksamhet. 
Utdebiteringarna blir följaktligen betraktade som pålagor i stället för bidrag till projekt medlemmarna 
känner ett äkta engagemang för. 
 
En naturlig lösning på problemet kan då synas vara en kampanj för att öka medlemmarnas och 
klubbarnas engagemang i beslutsprocessen. Men baserat på vår mångåriga erfarenhet av arbete i 
klubbarna bedömer vi att en sådan kampanj saknar förutsättningar för att bli framgångsrik - med 
nuvarande ordning för kommunikation mellan olika beslutsnivåer. 
 
Klubbarna, dvs. vi medlemmar, vill inte spilla tid och kraft på formella möten, utan vill jobba praktiskt 
och göra nytta där vi är bäst på det, dvs framförallt lokalt. Vi vill i första hand satsa arbete och pengar 
på stöd till behövande människor i vårt närsamhälle och vi vill bygga bryggor mellan olika 
samhällsgrupper och öka aktiviteten och trivseln genom lokala arrangemang. 
 
Vi är inte alls emot att Lions som organisation bedriver och samlar in pengar för riks- och 
världsomspännande projekt. Men för att vi ska vilja delta med arbete och pengar är det av största vikt 


- antigen att vi själva tillåts fatta beslut om vårt deltagande 
- eller att de beslut som förutsätter vårt deltagande föregås av processer för   förankring i 
klubbarna. 


 
Med nuvarande informations- och beslutsordning är förankringen av besluten i klubbarna otillräcklig. 
 
Ny modell för kommunikation 


En första förutsättning för en lyckad förankringsprocess är att klubbarna tidigt informeras om ideer och 
förslag som distrikts- och riksorganisation förbereder för beslut. Det är också viktigt för förtroendet att 
resultat av redan genomförda aktiviteter kommuniceras ut till klubbarna. För att minska ledtider och 
hålla nere kostnader är e-post och webbenkäter moderna och naturliga val av kommunikationsmedel. 
Eftersom Riksmötena hålls i slutet av våren måste ideer och förslag kommuniceras med klubbarna i 
början av verksamhetsåret. 
 
En lämplig ordning vore att projekt och aktiviteter som förutsätter klubbarnas medverkan, 
kommuniceras med dem i den takt som de behandlas av Distrikts- och Guvernörsråden. En ensidig 
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information förbättrar dock inte klubbarnas intresse och engagemang. Informationen bör därför ha 
formen av enkäter till klubbarna om deras vilja att delta. Enkäter som efterfrågar: 
- intresset av att delta med arbetsinsatser och 
- viljan att bidra med pengar av en storleksordning som man ungefärligen försöker ange 
Enkäterna skickas med e-post (eller webbenkäter) till klubbarnas presidenter och sekreterare. 
Svarstiderna bör vara korta men medge att de hinner behandlas av klubbarnas styrelser/klubbmöten, 
dvs i regel inom en månad. 
 
Distrikt och Riksorganisation informerar klubbarna om resultaten av enkäterna och 
Går vidare med projekt som väckt tillräckligt positivt gensvar. De förslag som framläggs för beslut 
vid Distrikts- och Riksmöten blir härigenom väl förankrade i klubbarna. 
 
Yrkande 
För att öka klubbarnas engagemang i de beslut som fattas vid distrikts- och riksmöten inom Lions Clubs 
International, Multipeldistrikt 101, hemställer vi att Riksmötet ger Guvernörsrådet i uppdrag att 
utarbeta en ny modell för kommunikation mellan riks- och distriktsorganisation och klubbarna. 
Modellen skall medföra: 
att resultatet av projekt och aktiviteter i vilka klubbarna medverkat, rapporteras till klubbarna i början 


av hösten följande verksamhetsår. 
att information om ideer och förslag till projekt och aktiviteter, vilka förutsätter klubbarnas aktiva 


arbetsinsatser och/eller finansiering, lämnas till klubbarna i den takt som de tas upp till allvarligt 
övervägande av distrikts- och guvernörsråden. 


att denna information, ges formen av enkäter om klubbarnas 
- intresse av att delta med arbetsinsatser och 
- deras vilja att ekonomiskt bidra i en utsträckning som ungefärligen anges 


att Distrikt och Riksorganisation informerar klubbarna om resultaten av dessa enkäter 
att Distrikt och Riksorganisation lägger resultaten till grund för de förslag som framläggs för 


beslut av Distrikts- och Riksmöten. 
 
För Lions Clubs 


LP Ragnar Gustavsson LP Lars Tjärnhammar LP Ove Borg 
LC Haninge/Jordbro LC Nynäshamn LC Sorunda/Ösmo 


LP Christina Dahlberg LP Mona Neppenström LP Stig Enbäck 
LC Saltsjöbaden LC Trollbäcken/Aurora LC Tyresö 


LP Lars Sjöström LP Gunnar Anderlund LP Ingemar Palm 
LC Västerhaninge LC Älta LC Österhaninge 


 
 
 
 
 
 







2007-2008 Bil 71 


2008-02-15 
Sidan 3 av 3 


LIONS CLUBS INTERNATIONAL MD101 


 


 
 
 
 
 


        GRO 
        Kenneth Persson 


Huddinge 07-11-29 
 


 
 


Distrikt 101-a:s yttrande över motion inlämnad av nio Lionsklubbar  


i distrikt 101-A. 
 
Information och kommunikation i stora organisationer är ett gammalt och välkänt problem och där är 
inte Lions något undantag. 
Distriktsrådet anser att de motionerande klubbarna pekar på ett stort och viktigt problem i vår 
organisation och det är att distrikt och mutippeldistrikt måste förbättra informationen ut till klubbarna, 
och på så sätt få klubbarna att känna sig delaktiga i de beslut som tas på olika nivåer i vår organisation.   
 
Distriktrådet i 101-A delar de motionerande klubbarnas synpunkter i de första två att-satserna. 


 


� Att resultatet av projekt och aktiviteter i vilka klubbarna medverkat , rapporteras till klubbarna i 
början av hösten följande verksamhetsår. 


� Att information om idéer och förslag till projekt och aktiviteter, vilka förutsätter klubbarnas 


aktiva arbetsinsatser och/eller finansiering, lämnas till klubbarna i den takt som de tas upp till 


allvarligt övervägande av distrikts-och guvernörsråd .    


Beträffande de tre återstående attsatserna som bygger på information och kommunikation via enkäter 
anser, vi inte att det blir mera representativt än deltagande i distrikts-och riksmöten. 
 
 
 
 
Sven-Arne Wennerberg 
Distriktguvernör 101-A          


 
 


 
 


 








2007-2008 Bil 72 


2008-02-15  


Sidan 1 av 1 


LIONS CLUBS INTERNATIONAL MD101 


 


 


Oktober 2007 
MOTION NR 2 


 


Till 
Riksmötet 2008 i Uppsala 


Motion från LC Hindås, LC Orust, LC Munkedal och LC Skövde 


 
 


 


Bakgrund 
Under senare år har vi sett ett allt lägre Riksmötesdeltagande från våra Lionsklubbar. Kostnaden för 


att sända representanter till ett Riksmöte är ofta alltför betungande. Vi kan också konstatera att 


många klubbar inte känner sig delaktiga i beslut som fattas på Riksmöten och därmed inte känner 
sig bundna av dessa. 


 


Med dagens teknik bör det vara möjligt för röstberättigade delegater ute i klubbarna att kunna följa 
Riksmöten via webbteve och att rösta via internet eller telefon, givetvis under demokratiskt 


säkerställda former. 
 


Debatten får inte tystna på våra Riksmöten därför att vissa klubbar väljer att rösta på distans. Därför 


bör det utarbetas ett förslag för hur kostnader lämpligen fördelas mellan klubbar som utser 
gemensamma talespersoner till ett riksmöte. 


 


Ett sätt att utse talespersoner kan vara att ZO, gärna tillsammans med ytterligare 1 eller 2 
representanter, utses som gemensamma talespersoner för klubbarna i zonen, vilket samtidigt 


stärker ZO:s roll som klubbarnas representant. 


 
Motionen syftar till att öka möjligheten för fler klubbar att delta i den demokratiska processen. 


 


Undertecknade Lionsklubbar föreslår därför 
Att Riksmötet ger Guvernörsrådet i uppdrag att tillsätta en kommitte för att dels utreda 


möjligheterna för röstning via internet eller telefon 


dels utarbeta ett förslag på hur kostnadsfördelning bör göras mellan klubbar som sänder 


gemensamma talespersoner till ett riksmöte. 
 


 
 


Lions Club Hindås  Lions Club Orust 


 
Anders Olsson  Thore Carlsson 


President  President 


 
 


Lions Club Munkedal  Lions Club Skövde 


 
Karin Blomstrand President  Kaj-Eve Enroth President 
 


 







